
 

 

Број: 01-50-4-141-32/21 

Сарајево, 31. 05. 2021. 

 

ЧЛАНУ  

ПРИВРЕМЕНЕ ИСТРАЖНЕ КОМИСИЈЕ ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 

ПАРЛАМЕНТАРНЕ СКУПШТИНЕ БиХ ЗА УТВРЂИВАЊЕ СТАЊА  

У ПРАВОСУДНИМ ИНСТИТУЦИЈАМА БиХ 

 

Дамиру Арнауту, Зукану Хелезу, Мирјани Маринковић Лепић, Златану Бегићу, Алми 

Чоло, Драгану Мектићу, Браниславу Бореновићу и Мири Пекић 

 

На основу члана 35. ст. (1) и (2) Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине 

Босне и Херцеговине („Службени гласник БиХ”, бр. 79/14, 81/15, 97/15, 78/19 и 26/20), закључка 

сa 2. хитне сједнице Представничког дома о формирању Привремене истражне комисије 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за утврђивање стања у правосудним 

институцијама БиХ, одржане 14. 06. и 26. 06. 2019, и закључка о потврђивању именовања 

чланова Привремене истражне комисије Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 

за утврђивање стања у правосудним институцијама БиХ, усвојеног на 8. сједници 

Представничког дома, одржаној 15. 05, 19. 05. и 20. 05. 2020, сазивам 32. сједницу Привремене 

истражне комисије Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за утврђивање 

стања у правосудним институцијама БиХ (у даљем тексту: Привремена истражна 

комисија).  

 

Сједница ће бити одржана у четвртак, 17.  06. 2021, у згради Парламентарне скупштине БиХ, у 

Плавој сали, у 13 часова. 

За сједницу предлажем сљедећи  

 

ДНЕВНИ РЕД 

1. Усвајање записника са 30. и 31. сједнице Привремене истражне комисије; 

2. Саслушање свједока: 

- предсједника Основног суда Брчко Дистрикта БиХ, Јадранка Грчевића, 

- пензионисаног запосленика Управе за индиректно опорезивање (УИО) БиХ и 

првог предсједника Синдиката УИОБиХ, Мехмедалије Осмића; 

3. Текућа питања. 

 

Позивамо Вас да сједници обавезно присуствујете.  

 

У случају потребе, можете контактирати секретаре Привремене истражне комисије Игора Бајића 

или Соњу Абдуловски на број телефона: 033 286 068 или на e-mail адресу: 

igor.bajic@parlament.ba или sonja.abdulovski@parlament.ba.  

 

С поштовањем, 

                                                                    Предсједавајући Привремене истражне комисије  

Дамир Арнаут  
Доставити: 

- наслову 

mailto:igor.bajic@parlament.ba
mailto:sonja.abdulovski@parlament.ba


 

- а/а 



NEAUTORIZIRAN TRANSKRIPT

32. SJEDNICE PRIVREMENE ISTRAŽNE KOMISIJE PREDSTAVNIČKOG DOMA

PARLAMENTARNE SKUPŠTINE BOSNE I HERCEGOVINE

ZA UTVRĐIVANJE STANJAU PRAVOSUDNIM INSTITUCIJAMA BiH

održane 17.6.2021. godine

PREDSJEDAVAJUĆI

DAMIR ARNAUT

E hvala vam svima. Već je otvorena 32-druga sjednica. Prekidam sada pauzu, imamo kvorumu

ovom trenutku i za sjednicu je predložen dnevni red koji ste dobili:

1. Usvajanje zapisnika 30-te i 31-prve sjednice Privremen istražne komisije, pod dva

2. Saslušanje svjedoka, predsjednika Osnovnog suda Brčko Distrikta Bosne i Hercegovine

gospodina Jadranka Grčevića, te penzionisanog uposlenika Uprave za indirektno

oporezivanje i prvog predsjednika sinidikata Uprave za inidirektno oporezivanje

Mehmedalije Osmića, i pod tri,

3. Tekuća pitanja.

Otvaram raspravu o dnevnom redu. Nema prijavljenih, konstatujem da je dnevni red kako je

predložen usvojen.

Ad.1.

DAMIR ARNAUT

Otvaram tačku jedan, usvajanje zapisnika 30 te i 31-prve sjednice Privremene istražne komisije.

Zapisnike ste dobili. Otvaram raspravu. Nema prijavljenih. Stavljam zapisnik sa 30-te sjedicne na

glasanje. Ko je za? Zapisnik je jednoglasno usvojen. Stavljam zapisnik sa 31-prve sjednice na

glasanje. Ko je za?  Usvojen je zapisnik jednoglasno. Zaključujem ovu tačku.



Ad.2.

DAMIR ARNAUT

Prelazimo na tačku dva, saslušanje svjedoka, predsjednika Osnovnog suda Brčko Distrikta Bosne

i Hercegovine, gospodina Jadranka Grčevića. Gospodine Grčeviću hvala što ste se odazvali pozivu

i time pokazali saradnju sa Privremenom istražnom komisijom i još jednom se izvinjam zbog ovog

kašnjenja i u skaladu sa ustaljenom praksom ove Istražne komisije ja ću vas zamoliti da date svoj

osvrt na stanje u pravosuđu u Bosni i Hercegovini sa eventualnim prijedlozima za poboljšanje tog

stanja i nakon toga ćemo opet u skladu sa ustaljenom praksom otvoriti mogućnost odnosno dati

mogućnost ostalim članovima Komisije da vam postave svoja i pitanja i iznesu svoja viđenja tako

da još jednom vam se zahvaljume na dolasku i izvolite.

JADRANKO GRČEVIĆ

Prvo da vam se zahvalim što ste me pozvali. Izvinjavam se što prošli put nisam stigao zbog nekih

mojih obaveza. Bilo je neko vijeće za ratne zločine i onda jednostavno nisam mogao udaljiti vašem

zahtjevu i bio je kratak rok. Što se tiče vašeg prvog pitanja stanje pravosuđa u Bosni i Hercegovini,

vi dobro znate da postoje određene afere koje su jednostavno tako isplivale. Ja ovom prilikom

možda i nemam sve parametre i činjenice da bih elaborirao sve to o čemu se radi. Ja sam „u

proizvodnji dole“ znači prvostepeni sud, mi se bavimo više s tim stvarima i generalno imali bi

neke primjedbe, ja i moje kolege, vezano i za izbor sudija, rokove koji jednostavno dugo traju. Mi

smo se borili na pravosudnoj komisiji, u pravosudnoj komisiji s jednim pitanjem, mislim prije

jedno dva – tri mjeseca kada smo tražili da nam se izvadi otprilike koliko je trebalo nama da

dobijemo sudiju ili sudca. To je trebalo otpilike neke četiri godine i jednostavno sa tim nekim

stavovima nismo zadovoljni i naravno u svakom slučaju neprijatnost je sve ono što se čulo, ne

znam od nestalih, ubijeni i što se pričalo oko toga. Ja na tu temu ne bi, pobno naglašavam da sam

ja u reformi pravosuđa od 2001. godine. Mi smo eksperimentalno kao Brčko imali tu situaciju da

smo prvi na potezu bili i sve je krenulo od nas. Racionalizacija postupaka, krivičnog postupka i

svega toga. Taj period je proteka, to je znači više od 20 godina, početkom 2001. godine i vjerovatno

tu sada treba nešto da se popravi i to uopšte nije sporno. Ja bih vas podsjetio da smo bili, kako je

moj kolega Tabaković rekao prošli put. U prilici, na pravosudnoj komisiji prije četriri godine,

odbijemo izbor kandidata jednog. Mi smo tada prigovarali jednostavno što Visoko sudsko i



tužilačko vijeće nije ispoštovalo svoj pravilnik, nije ispoštovalo onaj segment kada je delegiralo

predstavnika Brčko Distrika, tom prilikom, nije bilo izvlačenja kandidata odnosno koje

nacionalnosti i kako, jer se jednostavno Brčko koristilo, ono kad vam nešto treba da iz tog

segmenta uzmemo ono što nam treba, ono što je u to vrijeme bilo aktuelno i ono što je najviše nas

iritiralo, da bi u tom slučaju jedno lice birali treći put za Visoko sudskog, to je tako bilo, čak je to

lice glasalo za sebe, što je bio nonsens i onda je nasatala afera oko Dragana Tomaža, koga smo

izabrali, oko njegove nacionalnosti i pripadnosti. Lično sam provjeravao, čovjek se izjašnjava kao

neopredjeljen, rođen u Zagrebu. Sve sam pregledao što sam mogao, što mi je bilo dostupno, ali

poslije je izbila afera oko toga, ali niko od Bošnjaka u to vrijeme nije htio da se prijavi i onda smo

zamolili Selima Karamehića i onda u nekom drugom izboru birali smo Selima Karamehića. U to

vrijeme da je prošao kandidat koji je trebao da prođe mi bi imali nesrazmjeran broj tužilaca, znači

više bi tužioca bilo u Visokom sudskom, nego nosilaca pravosudnih funkcija u smislu sudija. Malo

je ovvako iritirajuće znate da tužioci mogu da biraju sudije, tužioci su stranke i opštepoznata je

stvar da u kompletnom sudskom poslovanju oni učestvuju sa nekih 5 -8 %, na stranu koliko taj

krivični referat pobuđuje interesovanja medija, javnosti i tako dalje. Prema tome to su neke stvari

o kojima ja sad vama mogu da kažem, generalno, generalno imam neki svoj stav o nekim

pitanjima. Bojim se da smo prerano ukinuli istažnog sudiju pogotovo kada su u pitanju teška

krivična djela, znate. Tužilac sam ne može da se izbori sa određenim problemima koji nastaju u

toku takvog postupka. Ja sam to čak predlagao Visokom sudskom, mislim kad je gospodin Milorad

Novković bio predsjednik VSTV i gospođa Medžida isto tako, međutim nismo našli podlogu u

tome, jer je rečeno vi imate mogućnost da se po potrebi uključujete u pojedinim segmentima, kada

dajete naredbe, a imate mogućnost da potvrdite optužnicu i da je ne potvrdite. Vidite ja od

osamdesetprve godine radim u sudu i prošao sam sve faze i istražni sudija sam bio i tako dalje, pa

ne možete dati tužiocu da podnese optužnicu, a da vi kao sudija dobijete takav neki predmet, i to

vruć predmet. Govorim o predmetima i privrednog kriminala i ratnim zločinima i da evo ja sad nju

neću da potvrdim. On se prije potvrđivanja medijski poprati žestoko. Mislim da je lakše i tužiocu

i lakše bilo kad su teška krivična djela u pitanju da taj segment između ostalog pokriva i da se već

uključi u nekoj fazi i ovaj dežurni sudija. Posebno je pitanje šta se poslije dešava sa vještacima, to

je gorući problem i on se mora riještiti, i onaj ko ima dobrog vještaka taj i dobija poslije parnicu.

Tu nemate nikakvih mogućnosti da sudija koji postupa može nešto više da uradi pogotovo kad su

neka pitanja bitna za odlučivanje, da li u krivičnom, da li u parničnom postupku. Prema tome, to



je ono što ja vidim. Mislim da sudije treba da biraju sudije, tužioci da biraju tužioce i da se ovaj

segment istraga pokriva sa većom angažovanošću postupajućih odnosno dežurnih sudija. Eto to

je, ja ne znam da li još nešto očekujete da vam kažem ili možete neko podpitanje.

DAMIR ARNAUT

Ne sasvim je dovoljno, hvala vam mnogo na ovom izlaganju i evo sada dajem mogućnost

članovima Komisije da postave pitanja. Gospodine Borenović se prvi prijavio, izvolite gospodine

Borenoviću.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Evo i ja koristim priliku da pozdavim predsjednika gospodina Grčavića i mislim da je dobro što

ste odmah u početku rekli vaš stav oko potrebe da se vrati taj model istražnog sudije koji očigledno

nedostaje u ovoj reformi pravosuđa i koji je možda jednim dijelom pokazalo monoštvo anomalija

pogotovo kad su ovako krupni slučajevi u pitanju, a vjerujem da ste i vi moga mišljenja da bi

trebalo pozabaviti se načinom, kako na koji način omogućiti oštećenom da nastavi krivično

gonjenje po uslovom da tužilac ne donese adekvatnu odluku, ali evo ja ću postaviti nekoliko

pitanja. Vi ste predsjednik suda koliko dugo?

JADRANKO GRČEVIĆ

Ja sam predsjednik suda od 2001. godine, prvo sam izabran na određeno vrijeme od strane OHR-

a zbog reforme i onda poslije toga produžen mi je mandat kako je to išlo poslije toga.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Ovo, ne tiče se lično vas, nego razgovarali smo sa nosiocima pravosudni funkcija u kojima je

značajan broj ljudi, od iskustva, dugo rukovodi pravosudnim institucijama što u tužilaštvu što u

sudovima, da li vi mislite, evo možda u nekoj reformi pravosuđa trebalo ograničiti mandate kao

što je ograničeno na nekim drugim pozicijama u društvu, predsjednicima sudova ili glavnim

tužiocima?

JADRANKO GRČEVIĆ

Vidite da vam kažem.



BRANISLAV BORENOVIĆ

Dva, jedan ili dva.

JADRANKO GRČEVIĆ

Razumijem šta vi kažete. Ja nemam tu neku dilemu, iskreno da vam kažem, nemam ništa ni protiv

toga da se predsjednicima sudova ograničavaju mandati, da li će to biti jedan mandat, dva mandata

ili tako dalje. Međutim, morate voditi računa kada se radi o manjim sudovima, da objektivno

možda, to je moja pretpostavka, ja sam već u zalasku karijere i čisto onako da, poznavajući neke

druge sudove i situacije u sufovima, da vi nećete imati izbor u izboru predsjednika sudova u

manjim sudovima. Znači u principu saglasan sam s tim što vi mene pitate, ali će biti praktičan

problem, praktičan problem koji će se pojaviti u određenom vremenskom periodu. Ja recimo u

ovom sudu koji ja vodim imam ljude kojim ni u ludilu ne pada na pamet da konkurišu, kada vide

šta se to sve dešava i koliko sam ja medijski eksponiran i ja i mojim porodicama sa nekim

nebulozama koje jednostavno graniče sa ludilom. Ako vi tužite nekoga kaže zašto tužite, eko ne

zašti niste demantovali. Odgovro konkretno na vaše pitanje, ja lično nemam ništa protiv da se

ograniči.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Dobro, mislim da je ovo možda i dobra prilika da u nekom otvorenom razgovoru i shvatiti ovo kao

razgovor, neko kaže saslušanje, mislim da je ovo potpuno otvoren razgovor, mislim da smo svi

imamo isti cilj, da unaprijedimo pravosudni sistem ove zemlje kao ključni stub društvo i bez

efikasnog, jakog, nepristrasnog i odgovornog pravosuđa ne možemo mi očekivati i bilo kakve

pomake u drugim sferama društva. Shvatite ovo kao jednu dobru namjeru svih nas koji smo dobili

većinom glasova da formira se ova Komisija i da u razgovru sa ljudima prvenstveno iz sudova i

tužilaštava dođu do određenih saznanja da možda kreiramo dobar izvještaj i određene mjere. Ovo

je prilika da i vi odgovorite na određene navode koji su ovdje iznesni kada ste u pitanju i vi kao

predsjednik suda. Pitanje koje se vrlo često spominjalo ovdje, koje generalno mislim da nama se

nametnulo kao problem je taj CMS sistem koji je uveden kao softversko rješenje koji bi

onemogućio bilo kakvu mogućnost da neko imam povlašten položaj ili privilegiju u dobijanju

određenih predmeta koji su osjetljivi, manje ili više i to smo čuli da postoji praksa koja nažalost je

evidentna evo recimo na ovdje najvećem tužilaštvu, Tužilaštvu Bosne i Hercegovine, gdje se ne



primjenjuje CMS sistem, jer glavni tužilac sam po priznanju glavnog tužioca dodjeljuje određene

predmete određenim tužiocima što je opet favorizovanje u neku ruku i da se CMS koristi skoro u

svim sudovima, skoro u svim tužilaštvima i da ima, i to nam je rečeno od strane predstavnika i

drugih sudskih institucija da postoji mogućnost zloupotrebe korištenja CMS sistema, tehnika je

takva da se vjerovatno neko ko ima pristup tim tehhničkim stvarima može da isključi u datom

momentu određeni broj sudija i tužilaca iz čitavog sistema i da se u toj situaciji da jedan, dva ili tri

nosioca sudske ili tužilačke funkcije bude u prilici da dobije određeni predmet. Mi smo čuli

određene navode jednog od vaših kolega iz vašeg suda da se to dešava i da se to desilo u Osnovnom

sudu u Brčko Distriktu da je došlo do isključivanja određenog broja sudija kako bi se predmet

dodjelio „podobnom sudiji“. Ja vas pitam zato što, važno je da i vi dobijete priliku da odgovorit,

ono što kažu razumno i staloženo i da li nam kažete da li je to moguće i u suštini ko je uopšte u

mogućnosti da, da koristi da kažem tu sftvesku mogućnost uključivanja ili eventualno

isključivanja, što se vjerovatno dešava i u nekim slučajevima opravdano. To smo dobili

informaciju, tu ima znači tehničar, ima predsjednik suda, da li još neko, kako i na koji način da se

to izvede? Da li je to uopšte tačno.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ja bih va pozvao na strpljenje samo za jedno moje uvodno izlaganje. Znate, to je, što se tiče CMS

sistema IT službe kada je Brčko Distrikt u pitanju i pravosuđe Brčko Distrikta moam da kažem da

IT služba naša pokriva tužilaštvo, osnoni sud, pravobranilaštvo, kancelariju za pružanje pravne

pomoći i pravosudnu komisiju. Pogledajte koliko je to institucija. IT službe.

Jedna služba. Gledajte koliko je sad, možete zamisliti da je IT služba smještena u tri zgrade. Ono

što je kolega Tabaković izjavio, naravno ja vama nisam, jer ste vi takvu konstataciju dali poslije

njegovog svjedočenja, ali da vam kažem to je nemoguće. To što je on reko je nemoguće. Poslije

njegovih konstatacija ovdje, drugi dan, treći dan, ja ne znam koji je to dan bio, ja sam zakazao

opštu sjednicu svih sudija. Gospodin Tabaković je u tom sudu 10-12 godina ako ne i više, e sad ne

znam o njemu kao ličnosti ne bih u ovom trenutku da elaboriram, ali doću ja na kraju i do njega,

da vam kažem. On je ponukan pričom jednom advokata ili odvjetnika, on je potparol dotičnog

gospodina koji njega zastupa, i odmah nakon tri dana ja sam zakazao opštu sjednicu. Pored opšte

sjednice kolega sudija, pozvao sam sve službenike recepcije ne samo na prijemu, IT službu

kompletnu i tražio sam da se tonski snimi sve to dok mi budemo na opštoj sjednici razgovarali uz



konstataciju da on treba obavezno da dođe i da kaže o kojim se to predmetima radi. Jer znate šta,

nelogično je, nelogično je da čovjek radi toliko dugo u sudu i da jednostavno iz nekih razloga samo

njemu znanih on dođe ovdje u ovaj Parlament i da iznese takve neke nebuloze koje jednostavno

objektivno nisu moguće. To je mene podsjetilo znate kada gledam one ratne filmov, okean je velki,

pa brodovi idu, oni nešto nose neke lampione, mašu zastave i nešto se usaglašavaju. Njegov

komentar je u tom smislu, da bi na bjeljinskoj televiziji u njegovom obraćanju, vrlo brzo je došao

na bjeljinsku televiziju i u drugom obraćanju je rekao to nije niko radio iz suda već da je to neko

spolja. Znači on je mene u tom drugom intervjuu isključio iz te kombinacije. Ja ću sada da vam

kažem o kojima se predmetima radi, i naravno kada sam zakazao tu opštu sjednicu, dva minuta do

jedan on je otkazao da se pojavi pred kolegama i pred kompletnom IT službom, ima suđenje. Svi

su ostali imali suđenje, da mi vidimo o čemu je riječ. Mislim ljudi moji pa nije logično da dođeš

pa da kažeš radi se o tim i tim predmetima. To je elementarno pravo i predsjendika suda i kolega.

O kojima se to predmetima radi. Jedan predmet, nemojte me molim vas tjerati da idem u detalje

jer predmet nije završen. Radi se o ozbiljnom predmetu.

DAMIR ARNAUT

Nemojte iznostiti. Nema potrebe.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ne, ne, neću govoriti o predmetu već o nećemu drugom. Korona je, kako je krenula u trećem

mjesecu. Tužilac je spustio taj predmet. Mi smo bili preko 60 godina, ja sam bio u nekoj izolaciji,

mijenjao me moj kolega i taj predmet je, pobudio veliko interesovanje, kao i mnogi drugi predmeti.

Ja na 80 dana prije dobijam informaciju od šefa policije dobijam informaciju da jedan sudija,

neprojerenu informaciju, licitirao visinu kazne. Dobijam informaciju.

DAMIR ARNAUT

Samo da vas pitam, govorimo o krivičnom ili parničnom postupku.

JADRANKO GRČEVIĆ

Krivičnom. CMS i dalje radi i zadužuje sudiju koji je trenutno u izolaciji, razumijete. Mene zove

moj zamjenik i kaže stigao je onaj predmet, težak šta da radimo. Ko ti je u opciji, ko je dežurni?



Dežurni je ta i ta osoba. Znači taj predmet je zadužio taj sudija kroz CMS. Ja ću taj predmet,

uzimam na sebe odgovornost, ne on kao moj zamjenik, taj predmet dodjeljujem tom sudiji na koga

se odnosi informacija. Zašto, hitno mora potvrditi optužnicu i hitno mora odlučiti o produženju

pritvora jer možete da krene suđenje i da se pojavi ta informacija o licitiranju, neprovjerenom

licitiranju kazne u jednom frizerskom salonu. E sad pošto je gospodin Tabaković ušao u vijeće, on

nikada nije ulazio u takav predmet. Ja sam znao da će on izaći iz tog vijeća pa sam dodao i četvrtog

člana vijeća i šta mislite da li je gospodin našao razloga, pa izašao je iz tog vijeća, ali bilo je

potrebno da nešto drugo da napravi, uzemirenje javnosti i tako dalje. To je jedan od tih predmeta.

Četiri predmeta koja je pomenuo moram da vam kažem da CMS ne prepoznaje, sistem kao sistem

ja ga nisam dizajnirao. Znate koga je dizajnirao, možete i pretpostaviti i centrala je glavna ovdje u

Sarajevu. On ne prepoznaje predmete po imenu i prezimenu niti po strankama. On vrti brojeve.

Šta se može desiti? Može se desiti da jedan sudija dobije iste stranke u tri predmeta, konkretno

kada se radi o ovom predmetu koji  je on naveo ili četiri predmeta, dva predmeta je dobio jedan

sudija, treći predmet i parničnom postupku dobio je drugi sudija i četvrti predmet dobio je gospodin

Tabaković. Taj predmet koji je on dobio, on je bio kao prethodno pitanje za tri ostala predmeta i

moram da vam kažem. To sma vidio nakon godinu i po dana on je zakazao ja mislimdevet

pripremnih ročišta i poslije devetog pripremnog ročišta on prekida postupak iz nekih razloga da se

utvrdi nešto drugo u nekom drugom predmetu. Žalba je, i ukida se u apelacionom sudu suprotno

nam podnosi zahtjev za izuzeće i navodi između ostalog sve te njegove radnje. Pripremnih ročišta

devet održati i nakon godinu i po dana reći, halo ja prekidam postupak i podnosi zahtjev za njegovo

izuzeće, navodeći tom prilikom da je taj predmet pratio ili zastupao od stranaka advokat koji je

njega zastupao u jednom drugom predmetu za naknadu štete. Znači kolega Tabaković nije imao

osjećaj da se izuzme što je obaveza u takvom. Naravno da sam izuzeo takav predmet i dao u dodjelu

CMS i moram da vam kažem da je kolega koji je zadužio poslije toga završio sve četiri predmeta

za šest mjeseci. Mi smo skoro imali savjetovanje, mislim da je Engleska amasada organizovala

vezano za suđenje u razmunom roku. Imali smo čak i program koji vode holanđani, samo je zbog

korone prekinut, gdje se insistira, jedno pripremno ročište ne devet. Ali moram i ovo da vam

kažem. Trenutno stanje gospodina Tabakovića, 140 predmeta ima gdje tužbu nije dostavio na

odgovor više od godinu dana. Zašto sam spomenuo suđenje u razumnom roku. Pogledajte gdje nas

sada dovodi, on od ovog dana kada je bio ovdje kod vas i kada ga je trebalo ohrabriti, ako ste ga

ohrabrili, molim vas ohrabirte ga da dođe da radi svoj posao. Po zakonu i Ustavu, znači dužan je



tužbu dostaviti u roku od osam dana. On u 140 predmeta nije dostavio tužbe na odgovor, 31.3. u

poslijepodnevnim satima ušao je ne na službeni ulaz već na drugi ulaz do svoje kancelarije i logovo

se u tuđe predmete. To mi je bila indicija da dam zadatak IT službi da vidim šta je radio za sedam

dana u ovoj godini dok je bio na poslu. I nećete mi vjerovati, ušo je preko 290 predmeta tužbi, šta

je radio gledao, gledao ostavninu moga strica. Možda mi ne vjerujete, ulazio je u predmete gdje je

isključena javnost. Ono što ja znam ulazio je u jedan predmet gdje je isključena javnost, čovjek sa

svog računara. To je radio za sedam dana, dok je ovih njegovih 140 predmeta stojalo i ja sam sada

u situaciji kao predsjednik suda da uzmem sve te predemte i da dam novom sudcu koji je sam ušao

da bi vadio kestenje iz vatre. To je suština i priča o gospodinu Tabakoviću. Naravno, u

disciplinskom postupku u Visokom sudskom i tužilačkom vijeću, to je vezano za to izuzeće, ali

moram da kažem, od dana kada je došao u sud provedena su tri postupka i onda na molbu

gospodina Novkovića, kada je već bilo u situaciji, vijeće oformljeno u Visokom sudskom i tako

dalje, možete to provjeriti u Visokom sudskom, molio me da povućem sve to, navodno ima neke

promjene na koži ruke i ja sam to povuko, misleći da će čovjek sebi. On je izlazio u pola radnog

vremena pa znate koliko je imao izostanaka van redovnih, 290 sati kašnjenja je ima, pa znate šta

radi. Izlazi dole, ima kartica, i po odobrenju, on mene upisuje da sam mu ja odobrio izlaske ne

znajući da ja vodim posebnu evidenciju gore i usaglašavam sa stanjem gore, koga puštam u toku

dana i na to sam ga upozorio i u oktobru. Prema tome, ovaj, ja se izvinjavam što ovo moram da

kažem, druga stvar vršio je pritisak da tu dodatnu sudinicu s kojom je on u nekakvoj vezi, da je mi

primimo kao stručnog saradnika. Konkretno, vršio je pritisak na Draganu Tomić i ona je bila na

testiranju i nešto nije bilo uredu, nije žena prošla i tako dalje. Prema tome ja ne znam šta da vam

kaže, šta da vam kažem, ja bih volio, ja vas molim budite gosti moji ili Osnovnog suda, dođite u

sud ako treba da obavite još neki razovor. Ukoliko sumnjate u neke moje konstatacije, ali postavlja

se pitanje, zašto ulazi u taj veliki broj predmeta. Ja znam, sticajem okolnosti na jednom portalu

često se pojavljuje i znam da sam pročito stanje u jenom predmetu i utvrdio sam preko IT službe,

imam spisak preko deset kucanih strana, ja sam to dostavio Visokom sudskom, da je dva dana prije

vršio uvid u taj predmet. Znači od seda dana koliko radio, on je izvršio uvid u taj veliko broj

predmeta. Na pamet mu nije palo da otvori svoje predmete i dostavi tužbe na odgovor. Prije dva

mjeseca tražili smo da odgovori na službene zabilješke u postupku, i pošto je bio na bolovanju

poslali smo kurira zvaničnog da mu to dostavi. Nije htio da primi poziv zato što je na bolovanju,

izašao je na balkon i sa balkona rekao, slušaj ti, ja tebe nisam vidio, ti mene nisi vido, vrati to. Ja



imam službenu zabilješku, imam službene zabilješke. Prema tome ja bih volio da vi mene shvatite

kao nešto da se ja opravdavam, ja sam pred zalaskom karijere, ja imam osjećaj, ja nisam dio režima

nikakvog, budite sigurni. Ja ne zato što treba nekom da se pravdam, ja sam meta najviše zbog toga

što ne pripadam nikome, ja sam neutralan, u maloj sredini da budem neutralan, onoliko koliko to

ja mogu, i to je suština, eto.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Dobro, ima još dva pitanja ako dozvolite i ja ću ostaviti prostora za kolege. Interesuje me vaše

mišljenje o dopunskim sudijama. Očigledno je to možda nešto što bi trebalo unaprjediti ili na

drugačiji način riješiti. Šta vi mislite, kako bi se to moglo riješiti i omogućiti ta neka vrsta efikasnije

prohodnosti ili uvođenja mlađih ljudi i ljudi koji su završili naravno fakultet, pravosudne i sve te

ispite i koji hoće da budu dio pravosudnog sistema ove zemlje?

JADRANKO GRČEVIĆ

Vidite, razgovarate se predsjednikom suda koji ima najveći broj primljenih volontera. Ja primam

po 10 -15 volontera. Ko god se prijavio pravosudnoj komisiji, ako je ispalo slobodno mjesto, jedni

odlaze, jedni dolaze, ja primam, čak sam im nabavljao i literaturu za polaganje pravosudnog ispita.

E sad ću vam doći do dodatnih sudija. Mi smo imali troje dodatnih sudija i oni su imali isti status

kao i redovne sudije i po plaći i po svemu i po rangu s tim da sam ja po isteku svake dvije godine

na prije tri mjeseca najaviti moju potrebu. Znači oni su bili angažovani zato što smo mi imali

ogroman broj predmeta. Pa izvršenje je bilo, ja mislim, negdje oko 60 / 70 hiljada i oni su nama

uglavnom služili između ostalog, i to po afinitetu za parnicom, krivicom, ali uglavnom za

izvršenjima. Sve te naše dodatne sudije našli su posao. Znači oni se redovno ocjenjuju, oni su, ovaj

redovno dolaze na posao, mi smo ih ocjenjivali i kao tako, i od njih troje, dvoje je prijavljeno na

poziciju osnovnog suda i primljeni su. Jedna osoba je otišla, treći je otišao za Bjeljinu u privredni

sud, a jedna je sudinica tu, ja mislim u sudu sarajevskom. Na vaše pitanje, ja mislim da je više to

finansijski moment i tako dalje. Ja nemam ništa protiv tih dodatnih sudija, oni su vrlo korisni, mi

smo ih kao takve prihvatili od prvog trenutka. Mi smo sa njima posao završili, u nekom smislu

sanirali postojeća stanja. Ja ka bih vama rekao, ja trenutno na krivici nemam 300 predmeta, ima 4-

5 predmeta ratnih zločina, imam stečaja 20, ne znam sokopa 1500, ako odete u Bijeljinski su vidjet

ćete da imaju preko 110 hiljada, razumijete. Ja lično nemam potrebu za dodatnim sudijama,



jednostavno sam signalizirao da je prestala potreba i tako dalje. E sad, što je gospodin Tabaković

licitirao za jednog sudiju za kojeg je emotivno vezan, ali ja sad malo i karikiram, je li tako, ali u

svakom slučaju treba posvetiti pažnju dodatnom sudiji i mislim da treba odrediti broj godina na

kojima, ja bih to tako uradio, broj godina, do kada možeš biti u statusu dodatnog sudije ako već

ima potreba po broju predmeta, navest broj predmeta, broj zaostataka, broj postojećih sudija ili

sudaca, sa potrebom dodatnih sudija. Recimo, pa nelogično je da neko ode u penziju, ja znam za

jedan slučaj da je žena otišla u penziju. Nelogučno, da je 20 godina bila dodatni sudija, to je stvarno

stres. Ali recimo da je dodatni sudija 10  godin, pa ja mislim da bi nakon 10 godina, ako su ocjene

ok i ako postoji određeni kvalitet da bi trebao ovaj da bude biran, ako ima potrebe za tim, ali to je

stvar i budžeta i svega onoga što se zove financiranje. Ja recimo konkretno, uslovno prijedlog je

bio i u skupštini obzirom da primamo najveći broj volontera da imaju neki dodatak 450 maraka i

sad je stvoren tu jedan fond jedno 100 – 110 ljudi, neki su se privremeno zaposlili po vladi, po

zakonodavno, izvršnoj, tu su oni negdje i uglavnom kad se regrutuju stručni saradnici mi njih

pozivamo, ne pozivamo ih mi već jednostavno sa njima je lakše raditi i kada je testiranje u pitanju,

vidite ljudi jednostavno barataju nekim pojmovima, radi se o programime, 3 mejseca u

grnutovnici, pisarnica jeda, druga, treća, rade na presudama i tako dalje.

BRANISLAV BORENOVIĆ

I na kraju još jedno pitanje, koje u suštini pokazuje koliko su oči javnosti usmjerene prema

pravosuđu u Brčkom, ne zbog ovog o čemu ste vi govorili, imali ste, i mislim da je dobro što ste

imali mogućnost da naravno uvijek date odgovor na nešto što se ticalo i vas. Radi se o tome da je

pravosuđe u fokusu javnosti zbog jedne činjenice da ste vi sada pokrenuli nešto što je do sada bilo

nemoguće u ovoj zemlji da se konačno počne utvrđivati odgovornost za izbornu korupciju, za

izbornu korupciju i izborne nepravilnosti. Ja mislim da je to izuzetno zančajno da je konačno jedan

sud u ovoj zemlji preuzeo ulogu u kojoj će utvrditi ili je već utvrdio, vidimo da jeste u nekim

slučajevima, izborne prevare, korupciju sve ono što je krivičnim zakonom za svaku osudu i

sankciju i zato je važno da i od vas onoliko koliko je moguće dobijemo određene stavove i u svemu

neko treba biti prvi, a imam osjećaj da taj izborni korupcija je ishodište svake druge korupcije u

društvu nakon toga. Vi ako korupcijom budete izabrani za nekog gradonačelnika, načelnika,

poslanika, nakon toga ministra ili predsjednika onda ste vi uveli korupciju na velika vrata u

instituciju koju vodite. Kao što svakom kažem tako kažem i vama, ja mislim da je to izuzetno



značajno, istrajeti do kraja, vidjeti  do kraja kako će slučaj izborne korupcije imati svoj epilog,

interesuje me vaše, ukoliko možete u ovom momentu da kažete jer smo vidjeli da u Brčkom se

dešavalo ono što se dešava u svakom gradu kada je u pitanju manipulacija sa glasovima iz

inostranstva, sa ličnim kartama, sa ljudima koji ni sami ne glasaju da će glasati na izborima, mimo

njihovo volje, da se to radi masovno u ovoj zemlji i da to konačno treba stati u kraj i vidim da je

to pokrenuto upravo u Brčko Distriktu, i zato kažem da su oči javnosti više usmjeren zbog toga,

više nego zbog bilo čega drugog.

JADRNKO GRČEVIĆ

Pa vidite, ja ću vam reći. Vi ne znate jel nije medijski propraćeno, kada su bili prošli izbori nama

se registrovala jedna stranka, i sada nemojte me držati za riječ, ja se ne bavim tim, imam sudiju

koji se bavi samo registracijom, uočeno je da između par stotina evidentiranih glasača,

potencijalnih članova stranke da se radi o godištima 1920., 1921.,1922. i 1923. i mi kada smo to

primijetili ja sam dao nalog s obzirom da mi vodimo i ostavinske postupke popišite sva imena sa

ti liste i uporedite sa smrtovnicama koje su stigle. Nećete vjerovati, u prvoj provjeri mi smo utvrdili

oko 80-90 umrlih koji su bili na tom. To vam govorim za izbore koji su bili prije godinu, što se

tiče ovoga što ste sada konstatovali, vi nemojte od mene očekivati da ja ovdje obećam da će neko

biti suđen, ovao, onako, ono što mogu sad kakvo je činjenično stanje da vam kažem o ljudima o

kojima vi govorite da su bili u pritvoru, jedan vremenski period bili su u pritvoru, sad su van

pritvora i sad ih čeka ova aktivnost, optužnica i sve što dolazi. I ovo da vam kažem, gospodin

Mladen Bosić jedini spor je dobio u Brčkom, ako ne vjerujete pitajte, nemojte me pogrešno shvatiti

da se ja tu nešto. Onoliko, vidite Brčko ima, da vam kažem značaj, ili ne znam došli smo u situaciju,

ipak je to mala sredina. Vi ne možete nikada udovoljiti svakome. U Brčkom postoji jedna interesna

grupa koju baš nije stalo da ima predsjednika sa nekim stavom, da ne budem subjektivan imam

neki stav. Bio sam u prilici da podnosim krivične prijave protiv određenih lica kako da vam kažem

zbog korištenje određenog lokala ili prostora, to je očigledno, vrijednosti pola miliona maraka.

Kao branilac ulazi i u tuženje i toga lica iz tog lokala u isto vrijeme njemu se dodjeljuje, njemu se

dodjeljuje korištenje tog lokala za otvaranje poliklinike. Zar nije apsurdna situacija, imate presude

za iseljenje, ja mislim čak postoji odluka Ustavnog suda i tako dalje i to tako. E sad kad bih ja

vama pokazao fotografije ko je sve učestvovao u otvaranju toga neko neknadno, pozvan u tom

trenutku, slučajnog nailaska i šta se dešava, ako uzmete u analizi da su katarakte u 2016. godini



izmosilo je 116 -117 hiljada maraka, a po uvođenju te poliklinike otišle su na 600 -700 hiljada

maraka po godini. Prema tome ja imam čitav niz takvih primjera koje mogu da navedem i naravno

ne plaća se zakup, ne plaća se ništa. Vlasnik je bio član upravnog odbora, sin je ljekar te

specijalnosti i tako dalje. Prema tome ni ja ne mirujem u pojedinim situacijama, ali interesne grupe

rade svoj posao. Je li možete da zamislite da građevinska dozvola nestane iz arhive grada, da li

neko vodi računa o tome? To su svi segmenti o kojima neko mora uči u sukobe tako da jednostavno

da ne pričam više o tim stvarima, mislim da ću vas previše početi zamarati.

DAMIR ARNAUT

Ima li još prijavljenih za raspravu? Ima gospođa Marinković-Lepić, izvolite.

MIRJANA MARINKOVIĆ-LEPIĆ

Pa evo, ja također ne bih voljela da se ova sjednica pretvori u neko opravdavanje vezano za navode

gospodina Tabakovića. Mi smo o manama CMS-a sistema slušali i od drugih svjedoka, a ne samo

od njega, ali evo vi ste rekli ono što ste smatrali da treba. Ali je činjenica da su neke stvari koje su

se dešavale u Brčkom bivale već po nekoliko puta na meti medija, a i iz vašeg svjedočenja, a i

svjedočenja ranijih svjedoka na ovoj komisiji slušali smo da su se pa pravili neki izuzeci kod izbora

sudija, kod, stalno su se nalazila neka opravdanja, kao što ste evo vi govorili za ovog kolegu, pa

smo slušali eto da zašto je izabran čovjek koji je izabran bez imalo iskustva koji će raditi u

drugostepenom postupku, od drugih svjedoka i tako dalje. Nekako mi se čini da se nađu neka

nepotrebna opravdanja umjesto da se jednostavno, izbor ponovo provede, ponovo provede

procedura i tako dalje, da bih rekla da u svemu tome ima određeni broj mana. Obzirom da, naravno

nismo ni mi kao članovi Komisij mislim mogli da .... te neke, ta neka medijska izvještavanja,

konkretno za sud u Brčkom. Evo ja bih vas pitala vezano za činjenicu da u sudu radi vaša supruga,

kako to mediji pišu i da radi čak mislim u istom odjelu supruga predsjednika Apelacinog suda i da

vi smatrate da to nije sukob interesa i ja bih vas pitala da li u pravilniku o izboru predsjenika suda

i sudija koji donesen na inicijativu Evropske komisije stoji da se na razgovor, dakle kada je u

pitanje imenovanje sudija ili predsjednika suda ili već štaje, neće pozvati kandidat čiji je supružnik

zaposlen u istom sudu, da li je takva formulacija u pravilniku i da li je u ovom slučaju prekršen taj

pravilnik obzirom da i vaša supruga radi u istom sudu?



JADRANKO GRČEVIĆ

Vidite, ja ću vam dati napomenu ta supruga o kojoj vi kažete i o kojoj mediji pišu, pišu mediji,

piše gospodin Tabaković. Ona je radila četiri ili pet godina prije nego što je postala moja supruga.

Znači to je jedno zatečeno stanje i ja sam mislim tri puta biran dok je ona radila, znači ja nisam

nju zaposlio kao svoju suprugu već je ona bila zaposlena, od prije bila zaposlena i poslije je

nastupilo to što je nastupilo, je li. Prema tome ja vam postavljam pitanje kakva je razlika između

mene kao predsjednika suda i sudije. Ona rada u gruntovnici, kao službenik, ispred, odnosno ima

šefa gruntovnice, ima šefa pisarnice, ima sudiju koji potpisuje DN-ove, nikakve veza ja nemam.

Ono što je govorio gospodi  Tabaković, percepcija da ona može biti moja sekretarica pa bi to

tobože bilo ovo i ono. To nema veze. Zašto sam ja pozvan? Ja nisam taj koji treba vam da odgovori.

Mene je bilao tamo petnaest članova Visokog sudskog u prisustvu, čini mi se da su bili i neki

stranci, znate i meni inputirati gospodina Tegeltiju ili neke druge stvari mislim da nema smisla. Ja

sam izabran na osnovu, sačekajte, ja sam izabran na osnovu neke statistike, podataka i tako dalje.

Prema tome zašto gospodin Tabaković nije učestvovao, to je nešto drugo u što ja ne ulazim. Mislim

da nije imao dovoljan broj bodova. On je izlazio sa mnom jeno četiri puta i dok je gospodi i dok

je ... bio predsjednik Visokog i sudskog i do je gospodin Nović bio predsjednik Visokog sudskog

i evo sad se zalomilo da se on hoće profesionalno ostvariti zato što mu je tata bio predsjednik suda

za koga kažu da je bio fin čovjek, ja nemam ništa prema tome. To je kad je moja supruga u pitanju,

kad je supruga predsjednika Apelacionog suda u pitanju ona se prijavila kao i svaka druga supruga,

kao i svaki drugi kandidat i ona je konkurisala. Ja nisam bio u toj komisiji ali nije bitno što nisam

bio, uopšte nije bitno. Na kraju možete vidjeti testiranje, može te vidjeti sve i zašto je ona izabrana.

MIRJANA MARINKOVIĆ-LEPIĆ

Ali neću se ja, ja ovdje ne želim da citiram gospodina Tabakovića, ja sam vam samo postavila

pitanje da li je tačno da je ovakva formulacija u pravilniku, dakle, aposlutno mene ne interesuje,

ko šta i koji su čiji interesi. Dakle, ne morate se vi nama opravdavati zašto ste izabrani. Ja sam vas

samo pitala da li je formulacija takva. Pa sačekajte da završim pitanje, mislim ipak, ja sam vas

decidno pitala da li je u pravilniku o izboru predsjednika suda i sudija formulacija da se na razgovor

neće zvati kandidat čiji je supružnik zaposlen u istom sudu, jel takva formulacija i ništa drugo?



DAMIR ARNAUT

Samo mikrofon, sudija Grčeviću, mikrofon molim vas, radi stenograma. Hvala.

JADRANKO GRČEVIĆ

Formulacija nije sporna, nego kako je ko tumači, kako su je tumačili u Visokom sudskom. Vi mene

hoćete da kažete da ja sam sebe optužim, šta kako. Vidite, u takvim situacijama.

MIRJANA MARINKOVIĆ-LEPIĆ

Vi ćete dati odgovor koji vi smatrate da treba, ja sam vas pitala, a vaše je da odgovorite i ne morate

mi odgovoriti što se mene tiče.

JADRANKO GRČEVIĆ

Kad se desi to, onda je pravosudna komisija trebala da ovaj da izmjesti moju suprugu u najgorem

slučaju iz gruntovnice i da ponudi u nekim od institucija pravosudnih Brčko Distrika neko

privremeno rješenje dok ja obavljam tu funkciju, to je suština, to je suština. Eto, prema tome ja ne

ulazim koliko je ljudi, nije to samo u pravosuđu tako. Ja imam jednog sina pa mi je trebalo pet i

po godina da ga zaposlim. Nisam ga nigdje mogao zaposliti, gdje god se prijavio, neko je pisao

anonimnu prijavu i pet i po godina sa fakultetom nije mogao nigdje da se prijavi. Prema tome ja

nemam više članova porodice koje sam zaposlio, ni bližih, ni daljnjih ni stričeva ni tečiča, ni

dajdžiča ni svih ostalih, a mogao bih vam navesti koliko hoćete i u zakonodavnoj i u izvršnoj vlasti,

jel nismo mi poseban soj, nismo mi posebna sorta, znate, mi po ustavu imamo ista prava i iste

obaveze, ali mi medije vrlo slabo koristimo, to je poenta, zato što se bavimo nekim drugim

stvarima i više smo skoncentrisani na to. Prema tome ako su supruge krive i ako su supruge te koje

su narušile pravosudni sistem i taj gospodin koji piše nalazi se tamo negdje. On je bio suđen kod

nas, čini mi se da je bio suđen, ali dobro.

DAMIR ARANUT

Hvala, ima li prijavljenih još za pitanja? Mogu li ja postaviti pitanje, o CMS-u pitanje? Imali smo

ovdje i predsjednika Suda Bosne i Hercegovine koji je rekao 95 % odredi CMS i imao sam onda

ja konstataciju da je, prožima se kroz ovu Komisiju, da je uvijek problem u pet posto, pet do deset

posto kažu da je korumpirano u pravosuđu. Pet do deset posto ne određuje CMS nego ljudska ruka



i tako dalje i onda ja zaista vidim da problem zaista jeste pet do deset posto jer pet posto predmeta

ako određuje CMS a oni nisu atraktivni sa političke, medijske, bilo koje druge tačke glediša, ako

ovih pet određuje ljudska ruka mi imamo problem. Da se vratimo na ovaj konkretan primjer koji

ste koristili. Vidite ja sam vas zamolio da nemojte apsolutno nikakve detalje iznositi, ni sam

predmet kao takav, ali u smislu određivanja, možete li detaljno pojasniti kako je došlo do određene

radnje, jer vidite CMS sistme niko ne kaže da se sa njim ne smije manipulirati u smislu da ukoliko

postoji sukob interesa. Naravno ne možete dovoliti CMS sistemu da on odredi brata od okrivljenog

kao sudiju, ne možete da dozvolite CMS sistem da neko odredi nekoga ko je na bolovanju,

porodiljskom bilo kavom i tako dalje. Dakle, manipulacija CMS sistemom su dozvoljena ali postoji

vrlo detaljno opisano uputstvo, tako je, kojim je regulisano da se radi o tome i zabilješka i tako

dalje sa svim detaljima, ali i dalje CMS treba biti taj koji određuje. Uredu je nekog isključiti iz

CMS sistema ukoliko postoji opravdan razlog o tome se uradi zabilješka, a vi ste malo prije ako

sam vas dobro čuo, a činimi se da jesam, rekli da ste vi odredili drugog sudiju mimo CMS-a.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ne, mimo CMS sistema.

DAMIR ARNAUT

Kako je dodjeljen taj predmet, jeste li vi nekom taj predmet dodjelili, ja ne sporim da vi možete

ukoliko postoji valjan razlog nekog sudiju isključiti iz CMS sistema, ako postoji opravdan razlog,

ali mislim da ste rekli da ste vi dodjelili predmet sudiji.

JADRANKO GRČEVIĆ

Vidite, da, da sad ću vam objasniti. Napomenuo sam da se radilo o  koroni da ja tad nisam bio, bio

sam u toj nekoj izolaciji, uslovno rečeno i u sudu je ostao jedan sudija na krivičnom referatu koji

je bio dežurni, kad je stigao taj predmet nije CMS bio isključen i on je dodjelio sudiju kako

dodjeljuje po broju, uvažavajući činjenicu da sudija je bio, uslovno rečeno u izolaciji ili na onoj

poštedi. Situacija nalagala da se ta optužnica potvrdi u roku od petnaest dana i da se odmah uđe u

produženje pritvora pošto su lica u pritvoru. Sticajem okolnosti ja sam za tu sudiju dobio

informaciju o tome prije na 80 dana od strane policije da je negdje  nezvanično, neprovjereno

licitirala visinom kazne i kad sam obavješten od svog zamjenika da je sudija taj i taj dobio da



potvrdi optužnicu koji nije bio prisutan tu u sudu, razumijete, meni je to odgovarala da dam ovom

tim prije što postoji ta službena zabilješka koja može biti iritirajuća da taj sudija sudi. Jer ostalo je

njih dvoje jer ostali su svi korišteni kroz istragu i nisam imao alternativu kome drugom da dam.

Što se tiče vašeg pitanja, ja sve što sam izuzeo, izuzeo sam na osnovu rješenja o izuzimanju sudije

po prijedlogu stranke ili samog sudije, gdje su bračni drugovi u pitanju i tako dalje, imamo i takve

situacije. Prema tome ja ne znam sad zašto je predsjednik konstatovao da je to pet posto, ja vam

kažem da kod nas to nije slučaj i to je taj slučaj za koji se gospodin Tabaković uhvatio, zato što je

bio član vijeća iz kojeg je izašao. Prema tome nema ja obavezu nikavu ni prema kome da ja tu

isključujem, dodjeljujem, prvo to se sve vidi, svaki akt, svako mje rješenje ima određenu

konstataciju i ono se prosljeđuje pisarnici, pisarnica daje IT službi. Ponovo kažem IT služba

pokriva sve institucije pravosuđa Brčko Distrikta. Prema tome nema tu ništa sakriveno, a druga

stvar sve se to može provjeriti u službi Visokog sudskog, ja sam čak pozivao članove da dođu, evo

imao sam posetu i iz Ministarstva pravde vezano za neke navode gospodina Tabakovića koje nisu

bile tačne, jel, na kraju krajeva imamo i Visoko sudsko koje može kroz svoj sistem CMS da vidi

ko je kad ulazio, gdje je ulazi i šta i kako. Čak sam i molio da to urade, čak sam i pisao predsjedniku

Visokog sudskog gospodinu koji je sad na funkciji.

DAMIR ARNAUT

Dobro, dakle možete li onda...

JADRANKO GRČEVIĆ

Čekajte da vam kažem, ja nisam dizajnirao taj CMS niti sebe smatram stručnjakom za to. Na kraju

krajeva je direktno ne učestvujem u tome. Ja imam mogućnost da uđem da provjerim predmet po

predstavci stranke.

DAMIR ARNAUT

Govorim kod dodjeljivanja, dakle isključivo govorim, CMS je širok sistem.

JADRANKO GRČEVIĆ

Nemam ja, nemam ja nikakve mogućnosti u tom smisu da ja reagujem. Pa ne mislite valjda da bi

uzeo da bi nekom taj predmet dodjelio ako nema neki razlog.



DAMIR ARNAUT

Govorim o tome da nemožete naredite. Dakle, ko ima ovlasti da traži od IT službe da iskluči

pojedinog sudiju iz dodjele predmeta.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ja imam pravo, ako je sudija na bolovanju, ako je na odmori i to je ustaljena praksa. Kad su na

bolovanju ima da se isključi dodjela, zato što...

DAMIR ARNAUT

Samo vi kao predsjednik imate ovlasti da to, zbog toga, nije nikakva tajna. Jasno da vi, zato vas i

pitam.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ovaj kakve to veze ima što, ako, evo vidite kod njega je konkretno bilo, dobio je, dobio je predmet

priznanje strane sudske odluke, došao je mejsec i po, sedam dana, došla stranka kod mene, ja reko

svom zamjeniku u vrijem korone daj molim te riješi to ljudi zakazali svatove, znate za koliko,

profesionalna zajednica zna o čemu ja pričam, traje pet minuta, identifikacija, prijevod sa

njemačkog, ne znam.

DAMIR ARNAUT

A ko onda odredi sudiju postupajućeg, vi lično ili se to i dalje radi?

JADRANKO GRČEVIĆA

Ja odredim svoga zamjenika predsjednika suda zato što je on tada bio prisutan u sudu, svi su bilu

u poštedi nekakvoj, ili su radili po smjenama ili.

DAMIR ARNAUT

Čekajte vi mene onda zaista ne govorite da vi lično, ne CMS.

JADRANKO GRČEVIĆ



Ja mogu, ne, ne, ne ulazim ja u CMS, ja dajem nalog dole koji ide u pisarnicu da oni postupaju po

mom nalogu i sve je transparentno.

DAMIR ARNAUT

Da urade šta?

JADRANKO GRČEVIĆ

Da razduže jednog sudiju i zaduže drugog po CMS-u.

DAMIR ARNAUT

To vas sad pitam, da razduže tog sudiju koji je na bolovanju iz opravdanog razloga.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ne, ne on se razdužuje onog tenutka kad se konstatuje da je bolovanje. On ne može biti zadužen.

DAMIR ARNAUT

Dobro, on više nije.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ako je duže više od mjesec dana na bolovanju on ne duži više nikakve predmete.

DAMIR ARNAUT

Kad ta osoba, taj sudija više nije u opciji predmet se dodjeljuje drugom sudiji?

JADRANKO GRČEVIĆ

Tako je, CMS vrti.

DAMIR ARNAUT

To vas pitam, znači CMS u svakoj situaciji dodjeljuje. Nikad kod vas u Osnovnom sudu Brčko

Distrikra dok ste vi..



JADRANKO GRČEVIĆ

Ne, ja nemam veze s tim što se isključuje, kako ne razumijete. Možda ja ...

DAMIR ARANUT

Hajde, možda ako me pustite da završim svoje pitanje pa ćemo onda tako pokušati lakše doći do...

JADRANKO GRČEVIĆ

Može, može.

DAMIR ARNAUT

Da li ste vi ikada odredili sudiju vašim aktom, usmeno ili na bilo koji drugi način, da li ste vi

odredili koji će sudija voditi neki predmet?

JADRANKO GRČEVIĆ

Jesam

DAMIR ARNAUT

Samo jedan jedini put.

JADRANKO GRČEVIĆ

Odredio sam još neke, evo odredio sam za vrijeme korone bez sudske odluke.

DAMIR ARNAUT

Znači već imamo nekoliko situacija, vidite da se jako razumijemo. Ovaj, već imamo nekoliko tih

situacija. Dakle, zbog čega jednostavno to CMS nije radio? Zbog čega to nije urađeno?

JADRANKO GRČEVIĆ

Vidite zašto nije, u prvom slučaju zato što je ostalo samo dvoje sudija, taj koji je bio na poštedi i

ta koja je bila dežurna pripremna, bila je prisutna u sudu, ovi ostali nisu bili prisutni, ja nisam imao

nikavog drugog izbora uvažavajući ovu službenu zabilješku o kojoj sam vam pričao, i to je moje



pravo da uradi, na kraju krajeva ja stojim iza toga, i hitnost predmeta je iziskivala da se to mora

uradit.

DAMIR ARNAUT

Dakle vi kažete da u tom trenutku sve sudije su bile ili na bolovanju ili izolaciji i imali ste samo

službenu zabilješku.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ne, ja govorim samo sada o krivičnom.

DAMIR ARNAUT

Naravno na njih i mislim.

JADRANKO GRČEVIĆ

Iako su bili u sudu oni sada ne mogu uči u tu fazu potvrđivanja zato što su radili istragu ili su

preduzimali određene druge radnje, naredbe i tako dalje.

DAMIR ARNAUT

O kojem broju sudija govorimo?

JADRANKO GRČEVIĆ

Četiri.

DAMIR ARNAUT

I to i ova priznavanje stranih odluka, tvrdite da su to jedini slučajevi kada ste.

JADRANKO GRČEVIĆ

U tom trenutku kad sam ja došao u sud pošto sam bio odsutan došao, zamolio sam svog zamjenika,

daj molim te reguliši to za tu stranu odluku, ljudi čekaju i to, sve to na bolovanju već mjesec i po

dana.



DAMIR ARNAUT

I to i CMS to su dvije jedine situacije.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ja ne znam za druge osim kad sam vršio izuzimanje sudija po rješenju o izuzimanju ili po njihovom

zahtevu o izuzeču, eto.

DAMIR ARNAUT

I  svaki put kada se, ovo konačno pitanje, svaki put kažete kada se neki sudija isključi iz CMS –a

to prati zabilješka koja precizira razloge zbog koji je to urađeno.

JADRANKO GRČEVIĆ

Kada je zahtjev o izuzeće...

DAMIR ARNAUT

Ne kada je zahtjev o izuzeću, dakle bilo koji razlog?

JADRANKO GRČEVIĆ

Kada je sudija na bolovanju isključuje se iz dodjele predmeta, isključuje se iz dodjele predmeta,

kada on ide na gosišnji odmor isključuje se.

DAMIR ARNAUT

Dobro. Imamo li još pitanja? Gospođa Čolo izvolite.

ALMA ČOLO

Oprostite, pozdravljam predsjednika suda, ja sam predsjedniče zakasnila na sjednicu jer smo imali

intervjue sa kandidatima za nezavisnu komisiju za pračenje uvjeta boravka u kazneno popravni

ustanovama i stvarno nisam mogla izači, to je počelo u 11 sati. Žao mi je što nisam čula vaše

izlaganje, ali evo ja bih imala dva pitanja za vas. Mi smo kao Komisija dobili odgovarajuće

informacije i mene interesuje samo da mi kažete kako je moguće da u četiri predmeta u kojima je

strana Delta inženjering d.o.o. CMS sva četiri predmeta dodjeli vašem zamjeniku sudiji Admiru



Salihoviću, to je jedno pitanje, a drugo pitanje odnosi se nava peti mandat koji vam teće od

18.7.2019. godine, u toku je izrada zakona o VSTV, izmjenama i dopunama zakona o VSTV koji

trebamo u ovoj godini da usvojimo i to je jedan od ključnih prioriteta Evropske unije. Mene

interesuje vaš stav, ja kao poslanik želim da predložim da ako to ne bude u zakonu predložim

amandman o ograničenju mandata ljudi na glavnim funkcijama u pravosuđu, interesuje me vaš

stav, da li glavni tužioci i predsjednici sudova treba da imaju neograničen mandat, ili jedan broj

ponovljeni broj amandmana. I evo ako mi predsjednik dozvoli, još jedno pitanje. Da li vi kao

predsjednik suda morate da vodite određeni broj predmeta jer ste rekli da vas rezultati rada ovaj

predisponiziraju za ponovni mandat su vas predisponirali u prethodnim reizborima, da li vi kao

predsjednik suda morate uraditi određeni broj predmeta? Imam informacija i to mi je također došlo

na email, da ste vi kao predsjednik suda ovlašteni da potpisujete rješenja u ostavinskom postupku,

da te predmete ustvari rade stručni saradnici, tako da to nije stvarni rezultat vašeg rada nego samo

stavljanje potpisa na našto što su stručni saradnici uradili. Hvala lijepo.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ovo što ste me pitali ja sam elaborirao i meni je žao, ja ne znam koliko puta možete preslušati

mislim da vam to nije problem. Što se tiče mandata, što se mene lično tiče predložite taj amandman

na ograničenje mandata, nemam ja ništa protiv toga, iznio sam i neke razloge šta će se desiti u

manjim sudovima u takvoj jednoj situaciji da nećete možda imati kandidata koji će adekvatno

obavljati to. Što se tiče da li ja radim ili neradim i šta radim fala vam na tom pitanju. Ja potpisujem

rješenja o nasljeđivanju. Imamo stručne saradnike koji rade kako u izvršnom postupku za druge

sudije tako imam jednog stručnog saradnika koji radi na ostavimskim postupcima. Kad bi sad

karikirao postavilo bi se pitanje šta bi radili stručni saradnici ako ne mogu da rade to što rade. To

je samo tehnički dio, oni samo uzimu nasljedničke izjave i onda se meni predmeti dostavljaju i ja

pregledam proceduru koju su vodili i potpisujem rješenja, i pratim šta se dešava dalje. Ako je neka

žalba upučujem apelacionom sudu i tako dalje. Prema tome ima u pravilniku tamo u Viskokom i

sudskom kada je normiranje u pitanju svaki predsjednik suda preko dvadeset sudija ili sudaca nema

normu, trenutno ja sad sa 18 sudaca imam negdje 20-30 %. Ono što vas nisu informirali ili

informisali a to je da sam ja jedni predsjednik suda u Brčkom koji je po zakonu zadužen da vodi

još pet vijeća za izlaganje. Ja ću da vam pojasnim to je izlaganje koje se odnosi na izjednačavanje

katastarskih i gruntovničkih parcela, ja za to nemam naknadu i jedini sam predsjednik suda koji



između ostalog to radi. Član sam i pravosudne komisije koja jedno ili da puta mjesečno se sastaje,

i tu gubim isto. Treća stvar ja prvi put nisam mogao doći zato što sam trbao biti, ja sam jučer bio

u vijeću za dva predmeta za ratne zločine. Znači ja imam sudije koje nikada nisu ušle u vijeće ili

ne smiju da uđu u vijeće. Prema tome, ja ne znam kakav ćete rezime Alma izvuči iz ovog što sam

rekao, eli evo ne znam koliko sam uspio da vam odgovorim na to pitanje.

ALMA ČOLO

Predsjeniče, ja nemam nikakav komentar na to što stručni saradnici rade, pa to svugdje rade. Rade

i u Sarajevu stručni saradnici ostavinske postupke. Ja sam vas samo pitala da li vi to prikazujete

kao svoju normu i?

DAMIR ARNAUT

Mikrofon molim vas, evo svaku put.

JADRANKO GRČEVIĆ

Ovaj, oprostitite, ima tačno po pravilniku koliko se prikazuje meni zato što ja to pregledam, a ima

tačno koliko se prikazuje stručno saradniku. Znači to, ja ne radim samo te predmete. Ima još

predmeta koje radim. Imam zamolnice, e vidite, još ono da vam dodam, pored toga sve kancelarije

što primi zahtjev za pomoć stranaka, što popuni onaj obrazac, svako od tih stranaka mora meni

doći da mu ja izdam rjepenje, da ga može kancelarija zastupati. Znači, kompletirati spis, to ja radim

lično sa mojom sekretaricom. Znači ako uzmete sad statistiku kancelarije za pružanje pravne

pomoći i vidjet ćete samo koliko su predmeta imali i koliko sam tu rješenja donio, eto.

DAMIR ARNAUT

Hvala, izvolite.

ALMA ČOLO

Ma nije problem, VSTV je nadležno za vašu normu i naravno da oni vode računa o tome koliko

su oni predsjednici pored toga što vode upravljane pravosudnim institucijom, i rukovode tom

institucijom, što mislim da je jako obiman posao koliko još trebaju da rade na konkretnim

predmetima, ali vjerujte ovu informaciju ja nisma izmislila, ja sam dobila ovu informaciju i ista



informacija postoji za DN predmete, to su predmeti zemljišno-knjižnog ureda koji se navodno

pripisuju samo jednom sudiji, a stručni saradnici rade na tim predmetima i ti predmeti se prepisuju

samo jedno sudija da bi se njegova norma prikazala što boljom i da bi taj sudija imao dobre

rezlultate, tako da evo ja vas pitam ovo što meni je došlo kao informacija, a vi naravno imate svoje

argumente koje možete iznijeti u ovom izlaganju.

JADRANKO GRČEVIĆ

E ovako, što se tiče tih DN-ova, tačno je da radi jedan sudija, šefi pisarnice i jedan sudija i imaju

jedno  pravnici koji rade na tome. Taj sudija između ostalog ne radi samo DN-ove, on radi i druge

predmete, ali s obzirom da i ja nekad potpisujem, zavisno da li smo na odmoru, nismo na odmoru,

ne samo te predmete, nego  i predmete iz registra privrednih subjekata kad se donesu rješenja, pa

recimo proces mjenica i tako dalje, taj sudija radi i druge predmete. Vidite, taj sudija je učestvovao

u u programu GTC-ta, vezano za neki program koji se ticao zemljišta i tako dalje, elektronskog

baze podataka, vezano za izlaganje i direktno učestovovao u vijećima za izlaganje i on prati

nanošenje tih rješenja vijeća za izlaganje. Za mene je logično  da taj sudija koji radi, to nema veze

sa normom, ali ja nisam kako krivičaru ili nekom parničaru oni to ne bi ni prihvatili na kraju

krajeva jer tu ima vrlo složenih predmeta i nekih drugih stvari koji se rade nije to baš tako kako to

stoji. Neko to mora iskontrolisati, i kad su privatizacije u pitanju i šta se unosi, šta se ne unosi, šta

se upisuje i tako dalje. Međutim tu situaciju su podgrijali i neki apetiti drugih, znate. To je nešto

drugo što se ne može uknjižiti, što se pokušava neka uzurpacija podvest pod nešti i tako i onda

ljudi ne vole tako čvrst stav. Znate, treba mijenjati zakon, treba mijenjati neke druge stvari. Ja

mislim, da se priprema neka druga kampanja koja se tiče moje funkcije u smislu mog nasljednika,

je tako, ja ovom prilikom stvarno ne bih imao. Ja sam to obrazlagao i na Visokom sudskom

prilikom mog imenovanja zašto je to tako. Detaljno sam obrazlagao upravo to. Dok je sudija

Tabaković bio na prekršaju i dok je bio na registru privrednih subjekata to mu nije smetalo, to mu

nije smetalo. Međutim kako se posao smanjivao, obim posla koji se smanjivao on je prešao na

parnicu i sad mu to smeta zato što vi niste bili prisutni ja ću ponovo da vam ponovim, sudija

Tabaković ima 140 predmeta, to je taj koji vam šalje te mejlove, 140 predmeta koje nije otpremio

tužbu na odgovor više od godinu dana, a zakonski rok mu je 8 dana. Gospodin Tabaković ima 290-

300 sati odsustva sa posla, kašnjenja pored redovnih svih ovih drugih konzumacija izbivana i da

vam ne spominjem. Sudija Tabaković je jedini sudija koji ima najveći broj odluka apaelacionog



suda gdje se striktno traži izuzimanje iz tog predmeta. Apelacioni sud traži da se izuzme iz tih

predmeta zato što ne sluša upute Apelacionog suda. To su ti koji vam šalju te mejlove.

DAMIR ARNAUT

Jeste li vi prijavili takve tvrdnje, nalaze Uredu disciplinskog tužioca?

JADRANKO GRČEVIĆ

Jesam, jesam, imam. Sve ovo o čemu ja vama pričam sve sam ja to prijavio, sve sam ja to prijavio

ALMA ČOLO

Nije samo sudija Nedeljko Tabaković, nama dolaze mejlovi kao komisiji svakodnevno, šalju ljudi,

ja ne mogu da zapamtim ime ko mi je poslao, ali sebi pribilježim činjenice koje proizilaze iz tog

emaila i zato vas pitam. Po meni, da vam kažem, ja sam deset godina bila tužilac, po meni nije

uredu da neko sebi pripisuje normu koju uradi neko drugi, to nije uredu. Stručni saradnici i u

Sarajevu također vode ostavinske postupke, jer je jednostavna posao. Vi kao sudija to znate, ja

mislim da ni jedan predsjednik u Sarajevu ne prepisuje sebi normu stručnih saradnika. Isto tako

zemljišno knjižni referati i to rade stručni saradnici ljudi koji to znaju i meni je to ne shvatljivo da

neko to sebi DN i referat pripiše sebi, i ja vas pitam je li to tačno ili nije. Ne interesujeme ni sudija

Nedeljko Tabaković ni niko drugi.

JADRANKO GRČEVIĆ

Evo pošto ste biviši tužilac, a niste radili ove neke druge stvari, kako bi vi obrazložili obavezu da

ja pregledam 2500 predmeta godišnje i da stavim paraf i da učestvujem u svemu tome, i moje ime

je na tom rješenju, a da se meni ništa od toga ne boduje. Halo, o čemu pričamo mi, o čemu vi

pričate gospođo.

DAMIR ARNAUT

Upozoravam vas, pitanja mi postavljamo.

JADRANKO GRČEVIĆ

Izvinjavam se.



ALMA ČOLO

Kad ja dođem kod vas na optuženičku klupu onda možete tako ali neću ako Bog da.

DAMIR ARNAUT

Izdao sam upozorenje.

ALMA ČOLO

A nisam bila moža jedno u životu, ali ne mogu stvarno, ja vam govorim. Razumijem ja da vi to

sebi morate pripisati jer vi to prekontrolište, znači svaki predmet, ostavinski postupak iza neke

umrle osobe vi prekontrolišete sve, znači sve šta je ostalo od imovine, kako je taj stručni saradnik

proveo rješenje i to rješenje vi potpišete i vi smatrate da je to urađen posao.

JADRANKO GRČEVIĆ

Isključen mikrofon.....svako ukinuto rješenje je meni minus, ne prepisuje se njemu već meni. Znači

to je jedna druga negativna strana toga o čemu vi pričate i oprostite na ovome, možda smo više

ušli. Pa eto ja to tako profesionalno i ako niste bili u Brčkom, ja bih vas pozvao da vi to sve vidite

na licu mjesta kako se to tako radi i da se neposredno uvjerite u sve to o čemu ja pričam. Vi naravno

možete obaviti razgovor sa svim uposlenicima, to bez daljnjeg.

ALMA ČOLO

Mogu li samo još jedno?

DAMIR ARANAUT

Naravno izvolite.

ALMA ČOLO

Vjerujem ja da Brčko, Brčko Distrik je stvarno prednjačilo u reformi pravosudnog sistema ali meni

je neshvatljivo da tužilac u Brčko Distriktu, glavni tužilac sjedi na toj poziciji 20 godina, da vi

sjedite na toj poziciji 20 godina, a mislim da ni jedan mandat ne treba da traje duže od dva

uzastopna mandata i to je neko moje viđenje svake pozicije u ovoj zemlji, od najniže do najviše.



JADRANKO GRČEVIĆ

Pa vidite, ja sam vama rekao, vi donesite zakone postavite parametre i nema nikavih problema. Da

li sjedi tužioc, zakon to dozvoljava, prema tome, zakon, evo imate mogućnost da izglasate taj

zakon, da li ćete amandmanom, kako, ja sada ne znam ali uradite ja nemam ništa lično protiv toga.

DAMIR ARNAUT

Hvala vam, imamo li još prijavljenih, za ovu raspravu? Nemamo, hvala sudija Grčeviću što ste se

odazvali na poziv Komisije, što ste iskazali saradnju sa Komisijom. Mi ćemo sada saslušati idućeg

svjedoka, ako ste slobodni da ostanete, u svakom slučaju hvala. Sve je u uredu. Hvala vam još

jednom.

JADRANKO GRČEVIĆ

Još jednom ja se izvinjavam na, nije mi bila nikakva namjera da. Nemojte me pogrešno shvatiti.

Doviđenja, prijatno.

DAMIR ARNAUT

Dobar dan. Evo još jednom, na istoj smo tački dnevnog reda, sada prelazimo na svjedočenje

penzionisanog zaposlenika Uprave za indirektno oporezivanje i prvog predsjednika sindikata

Uprave za indirektno oprezivanje, gospodina Mehmedaliju Osmića. Konstatujem da se on upravo

u ovom trenutku nama ovdje pridružio. Gospodine Osmiću, dobro došli, dobar dan i hvala vam na

saradnji koju ste ovdje iskazali sa Komisijom. U skladu ustaljenom praksom ove Komisijom

zamolit ću vas da date svoje uvodno izlaganje u kojem ćete se osvrnuti na vaše viđenje stanja u

pravosuđu Bosne i Hercegovine, ukoliko smatrate potrebnim, naravno, onda ćemo otvoriti ovu

diskusiju i omogućiti svim članovima Komisije da vam postave pitanja i iznesu svoje konstatacije.

Ja ću vas samo zamoliti da uzimajući u obzir činjenicu da ste jako dugo godina obavljali poslove

koji su istražne prirode iako ste sada u penziji neki od vaših zadataka su rezulitrali sudskim

procesima, ukoliko je bilo koje vaše saznanje vezano za pitanje o predmetu o kojem se trenutno

vodi sudski postupak, u skladu sa članom 40. stav 8. Poslovnika ja ću vam ga sad citirati „javno

saslušanje nije dozvoljeno u predmetima u kojima se vodi sudski postupak“ to je poslovnik

Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine. Mi smo komisija tog dom.

Dakle, ukoliko imate saznanja o bilo kojem pitanju u kojem se vodi sudski postupak, ja vas molim



da o tome ne govorite. Također, podsjećam članove Komisije na ovaj član Poslovnika, a uopšteno

svakako možete govoriti o saznanjima vašim zapažanjima i pogotovo preporukama, pošto ova

Komisija kao svoj primarni zadatak ima da izradi izvještaj čiji je cilj da dovede do poboljšanja

stanja u pravosuđu, da govorite također o svojim preporukama na osnovu svojih saznanja, na

osnovu svog dugogodišnjeg iskustva na tim poslovima. Hvala vam, izvolite.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Hvala vam. Mislim to znam, to razumijem potpuno. Ja sm u svom životu radio i u nekim drugim

službama pa to mi je vrlo dobro poznato. Što se tiče ovog uvoda, ja ću, od 2007 bavim se

predmetima posebno kad je u pitanju ovaj slučaj Čaušević, to niko drugi nije ni radio. Ovdje sam

donio da sebe podsjetim kako sam radio i šta sam govorio ljudima i u tužilaštvu i u politici.

Tužilaštvo nije ništa radila, a eto mog izvještaja, a ja za to dokaze imam. Ispričat ću vam, ja

govorim o ovome kada je u pitanju organizovani kriminal, korupcija po velikim predmetima kako

to ljudi obično govore. Od 2007 pa do današnjeg dana ja imam sve zabilježeno, ja imam kutije

materijala kod kuće sve sam skupljao. Znam kome sam šta pisao i može da dođe ko god hoće. Ja

s njim mogu razgovarati o tome. Prema tome, ne znam popraviti automobil sigurno ali ovo znam.

Šta je mojoj porodici rađeno, šta je meni rađeno. Samo ću vam jednu rečenicu reći, pa ću se vratiti

na ovo predsjedavajući. Ne znam kako, predsjedniče. Ja zovem Čauševića, on mene zove.

DAMIR ARANUT

Gospodine Osmiću, zamolio sam vas, nemojte govoriti o predmetima o kojima se trenutno vodi

sudski postupak. Možete govoriti o vašim saznanjima, vašim zapažanjima kakvo je stanje u

pravosuđu, uzimajući u obzir da ste vodili istrage dugi niz godina, ali o konkretnim predmetima

molim vas imam obavezu da vas upozorim svaki put. Nadam se da neću trebati više.  Hvala vam.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Dobro, onda ću izbjegavati imena.

DAMIR ARNAUT

I bilo koje detalje koji mogu ukazati da se radi o konkretnom predmetu koji je još uvijek u toku.



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ja sam i do sad govorio neke stvari pa dovoljno vam je da uđete na internet ukucate Mehmedalija

Osmić, Uprava i tako dalje. Ima svašta. Ja sam došao ovdje, možda nisam dobro došao, iz

poštovanja prema ovoj državi i vama što radite. Ja nisam morao doći. Htio sam reći šta sam

doživljavao, a opet sam došao gospodine. Dotični gospodi, nije vezano za predmet, je meni rekao,

ubit ću ti kćerku i njom ću obrisati asfalt, a ja sam mu rekao, jeste ti si najveći kriminalac. Vidite

gospodo, mi imamo da živimo u ovoj državi. Ja odlično poznajem ovaj sistem i poznajem jako

puno ljudi. Ponavljam, došao sam iz poštovanja i ljubavi prema ovoj državi. Došao sam da kažem

istinu. Meni, ja gledam državu kao sastavljenu od dva entiteta i Brčko Distrikta i bolji život i tako

dalje. Mrzim laž, od oružja mrzim nož, a od životinja mrzim zmiju. E sad ću vam reći moja

iskustva, 2007 ja sam  govorio o kriminalu u Upravi, a onda znao sam da me niko neće slušati, ko

će me slušati. Ja jesam bio inspektor za reviziju i kontrolu, tad, poreskih obveznika. Prije toga sam

radio u drugoj policiji i 12 godina u službi dražavne bezbjednosti. Radio sam tad u toj službi one

radnje koje su i danas aktuelne vezano za nacionaliza, za ovo, za ono i ne stidim se toga i u svojim

mislima još živim u vremenu Josipa Broza, kojeg sam obezbjeđivao na Brionima. Ovo je sad naša

država i ja je poštujem i sve vas poštujem. Mene ne interesuje ko je u kojoj stranci, ako ste čovjek

i došao sam da kažem što me budete pitali. Dvijehiljadesedme (2007) sam vidio šta se radi u upravi

i nisam znao šta ću, i onda osnujem sindikat, jer mi je trebalo neko ime i prezime i trebao mi je

pečat. Da me neko nešto pita, da izađem u javnost kao što kažem i to je tako počelo. Radio sam

određene predmete, posalao sma pisma, evo i kopije ovdje imam, ljudima u međunarodnoj

zajednici. Dva puta američkom ambasadoru, poslao sam pisma svim političarima koji su tada bili

aktuelni od kojih je većina i sada aktuelna. Godine 2010 sam poslao pismo na koje se komotno

mogla napisati krivična prijava, tako je bilo izrečeno, u pravnom momentu. Jedan gospodin, eto to

nema veze sa predmetom, Nikola Špirić je koji je dobio to pismo poslao ga tužilaštvu, jedini,

zapamtite, jedini. Ovdje su dokazi, imam još tu puno. To pismo sma u tužilaštvu našao 2012.

sticajem okolnosti Barašin, pokoj mu duši, je bio glavni tužilac i ja sam držao konferenciju za

medije u Banja Luci u hotelu Bosna i kazao sam da u tužilaštvu vlada korupcija, ne svi ali većina,

a on je meni rekao, sutradan me zove telefonom i kaže hoćete li doći u tužilaštvo. Rekoh hoću ali

da mi pošaljete pozivi i stvarno mi je poslao poziv. Ja sam otišao sutra dana jer je on poslao to

faksom i ja sam ovaj, on je sa mnom razgovarao i tako dalje, profesionalno i tako dalje i znači to

je bila 2010 godina. Ja sam tada dao izjavu koja sadrži deset stranica, a ono pismo od gospodina



od gospodina Špirića. Kad sam ušao tad, kad sam došao kod Barašin, jer su me zvali ponovo i

glavni tužilac mi je donio jednu stolicu i donose moj predmet, i ja njega pitam gdje je još, a znate

šta sam uradio? Kad neko, kad ja pošaljem izvještaj o  počinjenom krivičnom  djelu, dodatne

informacije i tako dalje. Oni zaduže pojedinačno, ja dostavim, a vi stavite u svoje latice. Ne valja

primjer, izvinite dakle on stavi u latici i stoji u latici, nikad nisu sastavili. Stojim iza ovog što

govorim i uopšte nemojte sumnjati u to. Izvinjavam se, svi predmeti koji su rađeni su završeni

mojom upornošću, da li je to sada možda arogantno sa moje strane ali to je istina i taj tužilac meni

to donosi. Ja njemu kažem imaš li izvještaj taj i taj u kojem stoji u kasi tog i tog šefa jedne službe

neću je ni pomenuti, a znam mu ime i znam gdje bio. Pa zovi ga, ovako je razgovor išao i on njega

zove i počne da viće na njega u tom dijelu izvješta je pisalo o stanju kriminala u Upravi, znači i on

je sakrio, ustvari nije dao, kad je imao kasu. Uzmeš, staviš u kasu, ti sam imaš ključ, ne daš nikome

i kraj priče. To je tako bilo, i gledjte sada to je bio početak. Pisao sam pisma i Visokom sudskom

i tužilačkom vijeću, a na čelu je tada bio gospodin Milorad Novković kojeg sam ja znao. Gospodin

Novković i ja njemu napišem kakvo je stanje, gospodin Novković je meni prvo bio drag čovjek

jer on je on naš, a kad sam ja bio inspektor on je bio sudija u sudu. Ja mu napisao pismo on meni

odgovara ovako, uz dužno poštovanje, on je radio kako je mislio da treba, kaže gospodine Osmiću

ako vi imate nešto podatke da neki sudija ne radi svoj posao dajte vi nama primjerku, dajte vi nama

ime pa ćemo ga mi kazniti, kazna je malo od plate, a ja njemu odgovaram, gospodine Novkoviću

dok se mi dopisujemo i optužujemo jedni druge lopovi nam pokradoše državu i nije ništa

odgovorio. Kasnije sam pisao, jedno nikad neću razumiti, evo ni danas, znam puno ljudi, bio sam

sa puno tih političkih lidera i tako dalje, da ne odgovorim na pitanje. Ja znam da tu ima masa

pravnika, kad neko ne reaguje, šuti znači. Eto, nikad nisam dobio dogovor. Imao sam, podenesem

tužiocu krivičnu prijavu, evo recimo jednu krivičnu prijavu, neću pominjati ime, uvažavam

apsolutno, ovaj kad sam je podnosio pred zgradom suda je došlo 50 službenika Uprave, govorim

o 2010. godini, 31. juli čeka mene da se potuče sa mnom, da ne budem grublji, vidite samo kako

je ružno bilo, a ja normalno kao dugogodišnji policajac pozovem policajce, momci su vrhunski

odradili svoj posao, ja sam predao tužbu, izašao i otišo kući. To je tako, gledajte sad, ovdje ja

govorim o svojoj inicijativi još nisam rekao da mi je iko išta odgovorio. Do kraja, dok mi i vi

budete postavljali pitanja toga nema, i nije mi jasno stojim iza ovoga svi smo mi doprinijeli da

dođe do ovoga jer smo čutali kad je vrijeme bilo da se kaže. Ja sam još dva puta bio pred

komisijom, gospodin Drago Kalabić je bio predsjednik te jedne komisije, slične, mene su pitali, a



kako bi ti riješio stanje kriminala u državi, ne samo u upravi. Rekoh, ja bih primio još hiljadu

službenika čestiti službenika u SIPA-i, jedno stotinjak tužilaca, pa još sudija pa počeo raditi. Toliko

treba, po meni, da bi se raščistilo stanje u državi. Zapamtite šta vam kažem. Zašto je stanje ovako?

Zato što se ljudi ne boje, nema kazne. Svi imaju svoje, svi imaju svoje. Evo to nije vezano za

predmet. Znate li kako je pao Goran Salihović? Sad ću vam reći. Goran Salihović je moj prijatelj

bio i mi smo, kad je on trebao doći, on meni kaže Mehmedalija, hoćeš li doći u sud kao istražilac.

Ja sam rekao, Gorane nemoj, hajd ti budi glavni tužilac pa uređuj, a ja ću raditi u upravi ima

kriminala koliko hoćeš, tako je i bilo. I gledajte sada, mi tada organizujemo brojne akcije duhana,

robe, stotine tona robe oduzete. Sa SIPA-om, tu je posebno bio, Perica Stanić, ja mu skidam kapu,

imao je i gosodin Džakula. Mi smo odličo radili svoj posao. To je trajalo jedno 3-4 godine,

fantastično smo radili. E gledajte sada, jedna akcija, druga, treća, peta, Posavina, 200 tamo

službenika SIPA-e, to je trajalo. Pa ona sa hrvatskim USKOK radili u akciji kurir, kineske

državljane koji su živjeli ovdje. Prvo nam ukrali pa nam opet prevarili da nam donesu. To je tako

bilo, brojne akcije, a onda je.

DAMIR ARNAUT

Izvinjavam se, hajte, već sam vam se zahvalio na činjenici da sarađujete sa komisijom. Mi možemo

ovo saslušanje vrlo efikasno obaviti tako što ćemo ga obaviti u skladu sa poslovnikom.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Čekajte, nisam vas čuo.

DAMIR ARANUT

Možemo vrlo efikasno obaviti ovo ispitivanje samo da ostanemo u skladu sa poslovnikom, bez

spominjanja bilo kojeg predmeta.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Slažem se apsolutno, bio gospodi Mihajlović, Pandora, a onda je gospodi Goran Salihović rekao,

evo vam Mehmedalija radite, a prije toga sam ja masu materijala poslao u tužilaštvo, a to je

završavalo po laticama i krenulo je, znači, Čavka je radio odlično posao. Slijedili su pozivi za

stranke i onda krene privremeno hapšenje osoba 2014 i sve je bilo OK, ali jednog momenta,



napravit ću digresiju. Salihović jest radio, ja sam bio sa Džakulom tu i oni su mene stalno pitali, a

zna te informacije su išle u Mostar, šta Goran radi. Naravno, što kažu i ja sam neke škole završio,

ali drugi čovjek koji je bio tu je Nikola Špirić. Njegov zadatak je bio kako to mi u policiji kažemo

da nas pokriju i da ga sruše. Onda je došao i Milan Tegeltija i tako je to tačno. On je išao više puta

u Banja Luku pa je išao kod onog novinara Mate Đakovć, pa pravio grešeke, slušao ovo, ono i na

kraju sebi iskopao jamu u koju je pao. Ja sam ga upozoravao, on nije slušao. Tvrdim vam gospodo

da smo krenulo kako je bilo na početku, a vratit ću se na pandoru, ovog stanja danas ne bi ličilo na

sad kako. Mnogi bi se zabavili sobom i tražili advokate. Što se pandore tiče, Goran je imao.

DAMIR ARNAUT

Još jednom, molim vas nemojte, ja ću stvarno biti prisiljen obustaviti saslušanje, Poslovnik je vrlo

jasan.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa dobro pandora je gotova, nema je...

DAMIR ARNAUT

Vodi se sudsku postupak u tom predmetu.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa hoću da vam kažem kako je prekinuta. Ja sam radio.

DAMIR ARNAUT

Nemojte, nemojte govoriti od tom predmetu, molim vas. Mogu li vam postaviti pitanje da ne

odemo.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Dobro, hajte onda vi. Hajte da se dogovorimo, de vi postavljajte pitanja, a ja ću šutiti, pa ću

odgovarati, a vi vodite ovaj sastanak.



DAMIR ARNAUT

Evo jedno pitanje, rekli ste maloćas da gospodin Salihović napravio grešku tako što je otvorio

vrata za političare, tako nešto, parafraziram, to koliko sam upoznat nema, nije bio bilo kakav

postupak koji se vodi protiv gospodina Salihovića. Možete li mi reći šta ste mislili pod time, kako

mislite otvorio vrata političarima?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa vidite, politička situacija u Bosni i Hercegovini je prljava i to fino ovako rečeno, ja imam i gori

izraz, ovako rečeno, imamo prao na to.

DAMIR ARNAUT

Mislim da ćemo se svi ovdje složiti.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

A evo sad ću vam reći, prvo svi su do njega bili u kriminalu, ogromna većina, svakog je

interesovalo, pa ja sam završio školu, pa šta ima za mene, pa šta ima za mene, a Goran je to. On,

kada je u pitanju, mi smo bili veliki prijatelji i on je mene izdo prvo i to sam nekoliko puta izjavio

u medijima, u Sarajevu sjedne s ovim sjedne s oni u Banja Luci. Pa ne može to raditi tužilac.

DAMIR ARANUT

Mislite sa političarima?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Upravo tako, upravo tako, gospodinom koji ima zadatak da ga pokriva i da ga ruši.

DAMIR ARNAUT

U kom smislu pokriva?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Kad kažem pokriva, njega sluša šta govori, mi to tako zovemo. Pa ja sam pristuan koliko hoćete

puta, priča se o predmetima, priča se o glupostima. Ja mu kažem Gorane nemoj, ali on da je radio



svoj posao tvrdim vam bilo bi sasvim drugačije. Tako je otišla i pandora. Čekajte ovo suđenje

nekom drugom izvinite gospodine, ovo nema veze sa ovim predmetom. Eto neću ni njega

pomenuti, to nema, toga nema, ovde je suđeno trojici pojedinaca, koji su suđeni da bi se opravdao

neki rad. Ovo, pominje se milion i sedamsto u nekom predmetu, radi se o stotinama miliona o

milijardama koje su preko ovog za godinu nestale, pa ja to znam i moje kolege i tako dalje.

DAMIR ARNAUT

Izvolite gospodine Helerz.

ZUKAN HELEZ

Pitam sve nas, oko Pandore ja mislim da je predmet formiran i on ide, o tome nećemo, da li

smijemo ovog čovjeka, prije formiranja konačnog predmeta, ko je utjecao da oni političari koji su

optuženi nisu obuhvaćeni predmeto, oni više nisu sad u ovom procesu. To bi bilo moje neko pitanje

i neka moja misija. Znači političari, rukovodioci, koji sjede s nama u Parlamentu su izuzeti iz

Panore i upravo je čovjek ključnu stvar rekao na početku su bili obuhvaćeni političari optužnicio.

Znači preko 1000 miliona i odjedamput je formiran predmet i otome nećemo. Ovo što se sad

Čauševiću sudi i ostalim. Ja bih samo pitao šta se desilo prije formiranja predmeta kako su ispali,

ljudi kako se svelo na milion i nešto.

DAMIR ARNAUT

Hajte ovako.

BRANISLAV BORENOVIĆ

I ja se slažem sa ovim što je rekao.

DAMIR ARNAUT

Samo ovako, da vidimo, znači, nemojte spominjati predmet, nemojte spominjatim ime predmeta,

nemojte spominjati istragu u tom predmetu ali vi možete govoriti o vašim općim saznanjima koji

ni na koji način se ne tiču dakle tog predmeta ili istrage koja se njega tiče.Samo mikrofon,

izvinjavam se radi stenograma samo mikrofon upalite.



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Gledajte, ja sam došao ovdje, a kod mene kuća o tome što vas interesuje kutije ima. Znate zašto

čuvam, pa u ovoj državi se ima svašta uraditi. Dođe ti čovjek na vrata i kaže, ne bojim se nikoga

samo Boga li šta ja znam. Evo sad za ovo što ću vam ovdje reči ja imam dokaz, pisani ima i pečat.

Vaše pitanje gospodine, zadatak da ruše Gorana Salihovića su imali Milan Tegletija, Nikola Špirić

i sve je to uticalo, pa pogledajte sada gdje su ta imena. Dođe Goran primjera recimo u Banja Luku,

kaže danas je konferancija, postavlja se pitanja šta smo radili, Goran ode na sastanak sa ljudima u

Banja Luci, a na čelu je Nikola Špirić. Nikola Špirić i Tegeltija, znate šta je njegov zadatak, da

bude tu kad se o nečemu priča da može prenijeti kome treba, eto to. Oni su ga slušili, a on je dobro

pomogo, i ne samo on bilo je još političara koji su jednostavno, a bilo je i onih koji su politički

htjeli da zarade poene, a i novinari, navalili svi na Gorana i evo Goran je otišao i šta ćemo sad,

nemamo više šta da pričamo to je vaš posao. Kad je došlo do jedno iskaza onda je i Goran rekao

ovo neće dalje i ovi ljudi. Ovo je tačno, ja sam sinoć rekao da ne napominjem ili preksinoć, znam

kako je nastao jedan predmet, znam kako je nesto predmet, a kako su ostali ljudi koji su trebali biti

u zatvoru, eno ih u Upravi rade. Ovo nema veze sa predmeto, a to vam je Zdravko Cvjetinović.

Znate li vi koliko je taj čovjek bogat i šta je sve radio, a znate ko ga je zaštiti, Nikola Špirić. On

imaju zajedničke poslove. Pa znate li gdje završavaju ove pare silne koje pokradu, ja govorim kao

profesionalac, evo mene drago što vi mene pitate, gospodine vama hvala na pitanju. Ja ću vama

reći, šta ćete vi uraditi to vi najbolje znate.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Možete li nam reći malo više o tom iskazu, taj predmet nema veze.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Onda moram spomenuti predmet, a oni mi neda.

DAMIR ARNAUT

Ja vam ne mogu dopustiti govorite o predmetu u kojem se trenutno vodi sudski postupak, možete

govoriti uopšteno.



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Hajte ovako gospodine, uđite na interne, ukucajte Mehmedalija Osmić imate šta hoće, a tamo sam

sve rekao, a ovdje ne smijem više on. Ja bih rekao, bih matere mi, pa šta će oni sad, šta će taj, pa

nek dođe ovdje ko god hoće, ovo je moja država, i Republika Srpska je moja i Brčko Distrik.

DAMIR ARNAUT

Može, izvolite gospidne Helez.

ZUKAN HELEZ

Znači to je, kad ste rakli, to je po meni ključno kad je rekao Goran Salihović, stanite ko su ti ljudi

ključni koji su to uradili? Vi ne morate spomenuti Pandoru? Slobodno, nema to veze sa pandorom.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Možete reći.

DAMIR ARNAUT

Samo malo, samo malo, upalite mikrofon, druga stvar.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Sam se ugasi, šta ja mogu.

DAMIR ARNAUT

Sam se ugasi kada neko drugi uzime riječ.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ja moram svaki put pritisnuti kada govorim.

DAMIR ARNAUT

Svaki put...



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Kad neko drugi govori meni isključi.

DAMIR ARANUT

Vaš mikrofon isključi, tako je.

ZUKAN HELEZ

Znači u Pandori, trenutno, predmetu nema ni jednog političara, što znači da čovjek može reći koji

su političari kad je bilo?

DAMIR ARNAUT

Pomenuo je ime predmeta, pomenuo sam i ja ime predmeta u smisli o tome ili bilo kojem drugom

predmetu o kojem se trenutno vodi sudski postupak nećemo govoriti. Sve što nema veze sa

aktuelnim sudskim postpukom izvolite. Samo mikrofon opet.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Izvinjavam se, vidite ovako, ko je šef Nikoli Špiriću, ko je šef Milanu Tegeltiji, šef Goranu

Salihoviću bili svi.

DAMIR ARANUT

Kako mislite to, šef Goranu Salihoviću bili svi?

MEHEMDALIJA OSMIĆ

Pa sad ću vam reći, kad je bila afera sa predsjednikom Suda Bosne i Hercegovine, znate šta je bilo,

da napravim digresiju, gospodine predsjedavajući, Goranov cilj je bio da bude predsjednik Suda

Bosne i Hercegovine. On je meni to rekao, ja sma mu rekao, šta ti je bolan smijenit ćete. Znate

koliko sam mu poruka napisao da će ga smijeniti i smijeniše ga, i trebalo ga je smijenit. Ja sam mu

govorio, i ja bih te smijenio.

DAMIR ARNAUT

Zbog čega?



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa prvo Goran Salihović je od Tužilaštva napravio ja bih to rekao jednu dobru bioskopsku

predstavu u kojoj su učestvovali svi, gledajte, slučaj gospodina, slučaj direktora SIPA, slučaj

predsjendice Suda Medžide Krese, slučaj, ima tih slučajeva koliko hoćete. Slučaj ministrice

Pendeš, odbrane, izvinjavam se, ja, ja, pokrene istragu zbog 10 hiljada maraka, i naravno svi smo

vratili, ko da igrate tenis, a onda su nastupili Tegeltija, Nikola Špirić, a plus da zarade poene i

ostali političari, a oni su dobri kako prate sve, pa i novinari i tako dalje i Goran je pao. Onda, znate

gospodine onda kažu ona, jedna laž da se ponovi, a ustvari nije bilo laži i ja sam ga osuđivao. Šta

ti imaš pričati o predmetu kad se ruča, izvinite gospodo, ja ponekad upotrijebim, znate li da se na

14 spratu gdje ima onaj restoran kod vas u Banja Luci pričalo o radu tužilaštva. Izvinite, hoćete li

mi oprostiti na izrazu meni se bljuvalo.

DAMIR ARNAUT

Ovo su zaista i zbog toga vas i vraćam na ovo. Ovo su zaista frapantni podaci koje iznosite,

šokantni.

MEHEMDALIJA OSMIĆ

Gospodine to su tačni podaci.

DAMIR ARNAUT

Ne, ne, uopšte ne ulazim u to da nisu tačni, ali kada neko poput vas, kojem to očito nije novost, je

li. Ovo su zaista stvari koje ste sada iznijeli pred Komisijom su puno direktnije od drugih svjedoka

što smo imali čuti. Dakle, i zbog toga vas ja vraćam stalno na to, da je Goranu Salihoviću neko bio

šef. Te stvari ako možete podrobnije opisati, to je zaista od velikog značaja za ovu Komisiju

pogotovo ukoliko utvrdimo da tu postoje sistemski problemi, a da se ne tiču stila jedne individue.

MEHEMDALIJA OSMIĆ

Mogu li ja vama nešto reći. Ova država je podjeljena više nego što neko misli, neću pominjati

službe. Sve službe sa kojima sam ja sarađivao su podjeljene, zna se kako. Ja mogu reći ali to će

opet otići, kao da nisam ni reko. Ova država, meni uopšte nije jasno, zamislite vi sada, ja sam vođa

tima, šef štaba kad se vodi akcija i vi morate sarađivati. Da bi  Bosna i Hercegovina funkcionisala,



izvinite, što kažem ovako, da ja sad ispadnem pametan, službe sigurnosti, službe policijske, vidite

ova. Evo ovako, šta sam ja uradio kad sam došao za šefa odsjeka, to se može provjeriti, otišao u

SIPA-u i obavio razgovor sa poznanicima, jer sam već bio u policiji i mnoge znam. Otišao u OSA-

u isto tako, neki su radi sa mnom i snjima razgovarao. Kantonalne MUP-ove, MUP RS, FBiH, kad

smo mi radili ove silne akcije svi smo ovako. U po noći policajac iz Republike Srpske zove i kaže

policajac zaplijena duhana dođite. Zamislite do kog stepena došlo, vrhunski profesionalnci. Mi

imamo u Bosni i Hercegovini vrhumske profesionalce samo su, staro im udaraju u glavu, e to su

ti šefovi.

DAMIR ARNAUT

Evo samo, shvatam. Znači vaše mišljenje je da to nije podjeljeno po etničkim linijama.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ne, ne, ne.

DAMIR ARANUT

Nastavite.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Izvinite, nema to veze jesam li ja Mehmedalija ili ne znam kako se zove, u kranjoj liniji ja sam i

Mehemed i Alija, ako ćemo iskreno, dva imena. Gledajte sad, nema to veze. Plaše se, pokrali su

državu i sad se plaše da će opet doći Mehmedalija, da će doći Goran, daćete doći vi, da će doći

onaj, ne znam ni ja ko. Kada zavlada pravna država, ja ću reći jednu istinu, ustvari ne istinu, jedno

mišljenje, svi oni koji bi da razbiju ovu držvu, svi, svi, gdje god da odu bit će druga liga. Pa bolje

u biti u drugoj ligi prvi nego, u prvoj zadnji. Mnogi bi odmah bili pohapšeni. Ja sma se nahapsio

ljudi, to mi je posao, ja nisma neka mrga ali znam raditi posao. Šta hoću da vam kažem gospodo?

Nema sankcije, svaki dan se izmišljanju neki novi problemi. Ja jučer kad sam čuo, jedan gospodin

kaže nešto, a nema argumente i svađaju se, to je baš jučer, prekjučer bilo, pa što će ti to bolan, daj

da živimo i da narod ne živi, ekonomija, da ne ulazim u te vaše stvari. Dakle, vama sam odgovorio.

Evo kako je pala, onaj premet i onda je došlo do toga. Znate ko mi je nekako nagovijestio to mogu

reći, gospodi Tihić, ja nisam član ni jedne stranke, bio sam komunista i više nisam nigdje da se



odmah razumije, kad bih vam još neke stvari rekao, lične, onda bi rekli svaka ti čast. Ja sam

razgovarao u nekoliko navrata sa gospodinom Tihićem, njegov brat je Mehmedalija pa on je volio

ovako i meni, on je bio malo drugačiji. Ne bih ja njega ocjenivao kao čovjek jer nego kao političara,

to vi bolje znate, ali iskreno da vam kažem i o tome imam svoje mišljenje ali je pozitivno. E vidite

samo šta je on pričao, ono što je među tim ljudima u politici šta se događa, pošto sam ja bio prisutan

na četrnaestom spratu pa sam bio u Sarajevu po nekim restoranima, pa sam bio ovamo, onamo. Pa

samo da vidite kako ti ljudi razgovaraju kad su sami, kad jedu i piju, to je sasvim druga priča. A

gospodin Tihić me je upozoravao i rekao gospodni Osmiću imate to, imate to i ja sam mu i danas

zahvalan. Govorio je, nije ni protiv jedne nacije uopšte, nego je govorio kako se ljudi bogate. Ovdje

se ljudi ne dijele po nacionalnostima, oni ih dijele, nego po bogatstvu. Kažu bit će rata, pa kakvog

rata, pa prvo će srušiti njihove kuće, doće neka budala opasat se bombom i otići tamo, a narod

nasjedne i ovaj, onaj i tako.

Dakle, gospodine ovo vam je istina, onda  kad je to sve zaustavljeno, a evo šta je trebalo biti. Kad

je gospodin Čavka doveo 50, i ja sam bio u Banja Luci kada je bila akcija, i ja sam bio sa Olegom.

Oleg je meni izuzetno drag, šta ko misli to je njegova stvar. Oleg i njegovi i momci iz SIPA-a mi

smo tako dobre stvari uradili, mi smo milione ubacili u budžet od oduzete robe, privremeno

oduzimane pa kasnije kroz sudske postupke i tako dalje i on je radio svoj posao baš kako treba.

Gledajte šta se dogodilo njemu. Neću predmet pominjani ovako zove on stranke, da bi vi znali šta

se događa vi morate primijeniti operativne mjere protiv svako, da znate šta radi taj neko koji treba

da odgovara za nešto, to nije nikakva tajna, to gledate svaki dan na filmu, razumijete me. I on je

doveo određene ljude i sad smo mi trebali da pokrijemo, e to da pokrijemo Zdravka. Zdravko

Cvjetinović, pa on je od rata lopov. Znate da je on suđen i šest miliona oštetio budžet Republike

Srpske i zamislite zastarilo, i to je tačno. Sad gradi, samo da znate šta gradi, a njega štite, a znate

zašto ga štite? Zato što je mnoge kupio. Ja sam rekao neku večer, kupio, dao nekima ovo, zaposlit

ću ti sina i tako dalje, zadužuje ljude. Dakle, kad je radio gospodin Čavka, mi smo imali namjeru

da to proširimo, recimo priveli smo 50 ljudi i sad kroz odgovore idemo ovako, i oni su vidjeli da

se mi širimo, što se širiš sve više znaš, sve više ima istine. Ljudi govore, jednostavno ljudi govore

neću ja da u tome učestvujem, nisu svi lopovi, ovamo, onamo, ma nema to. Kod njih postoje

odabrani lopovi, nije to baš tako kao što mislimo sad svako može biti lopov, ne može onaj šta ja

znam kokošar što ukrade komšiji kokošku pa pobjegne. I ond aje kad se vidjelo kud mi idemo, isto

ko Goran, mene Goran zove sa Briona i kaže čitaj Glas Srpske bit ću predsjednik suda Republike



Srpske, izvinjavam se predsjednik Suda Bosne i Herecegovine. Evo šta sam mu ja odgovorio, ma

ti ćeš biti smijenjen ako nastaviš tako. Pa evo šta je bilo. Dakle, kad smo mi radili, Čavka, išli smo

ovako kad su  vidjeli šta mi radimo. Znate šta se još dogodilo, bila jedna konferencija za medije u

Banja Luci, tamo u kabinetu Džakule. I sad dođe onaj njihov Grubešić, onaj glasnogovornik pa

napravi sliku i da u medije da je bio sastanak, ovako normalno. Jednog momenta dođe asistentica

od Gorna i kaže meni ovako, Mehmedalija  bili bi lijepo da se sada slikaju Džakula i Goran bez

vas. Hajde, reko nije me briga zar se ja moram slikati, ali mi je to jasno bilo. Bilo mi je jasno ko

dan, trebalo je razdvojiti Mehmedaliju i Gorana, Goran je već pao, Mehmedalija nije imao namjeru

da padne, a to je rekao ovaj gospodin kako se zove Perica Stanić. E tako vam je to bilo, a onda, da

se vratim na ovo, a onda smo se mi ovako širili. Jednog momenta dolazi meni Čavka i kaže

Mehmedalija smijenjen sam, skinut sam sa predmeta. To je uobičajno, kada jedan tužilac radi,

skine se, pa tamo vamo, zamuva se po laticama, lijevo desno. Znam zašto je pao, jer mi je rečeno,

to vam neću reći, zbog politike, jer to mu je podvaljeno. To ću samo njemu reći. Nisam mu htjeo

ni prije reći. Ovo što se piše o Ologi Čavki, kad bi govorio kao čovjeku profesionalcu sa kojim

sam sarađivao dao bi mu najvišu ovjenu. Šta ko drugi misli, ima pravo na to, argumenti i tako

dalje. I stade, pomalo sve stade. Eh ona ja ne budi lijen dođem u tužilaštvo, tamo jedan tužilac,

neću ni njega pominjati, nemojte me pitati neću vam kazati i Goran. Pitam ja njih gdje je

optužnica? Kažu napisana, a znam da je sve stalo. Ja pitam gdje optužnica, šta mene briga što je

stalo. Jednom sam pito, četiri puta, četiri puta su me slagali. Gledajte, 2014 –ta, 2014-ta pa onda

dolazi 2017-ta, neću govoriti predmeta. Od 2014-te do 2017- tri godine, onda ide jedna uptužnica

za tri osobe, znači samo tri osobe od 100, a tvrdim 100 ih je trebalo obrađivati i da završiti tamo

gdje je trebalo. Dakle, 2017 godine podigne se se optužnica, znači to je tri godine, 2021. presuda,

četiri godine, to nema nigdje. Što se razvlačilo, razvračilo se da se i to ugasi, i onda evo znamo

gdje smo. Sad gospodo da vam kažem od 2007. do 2021. godine nema šta nisam doživo,

suspendovan, disciplinski, a meni kažu idi interna kontrola te traži. Dođem ja, evo gospođo i vi ste

pravnik, dođem ja dole i kažu mi donesite nam svoj pasoš, šta reko hoćeš, kaže pasoš, ma rekoh ti

si budala. Kojim zakonom ti meni možeš tražiti pasoš, toliko se to osisilo, a sad ću vam reći još

jedan slučaj. Od te sile nisu znali šta će ljudi okolo, ja bio akcija đoker, to nema veze gospodine,

sa tim, evo izbrisat ću i to. Dolazi kineski ambasadora na arizon, oko njega ono vozilo,

obezbjeđenje vrlo ozbiljan čovjek, profesionalac, vidi se. Prevodilac kineski državljani i meni kaže

gospodine mi smo oduzeli robu u vrrijednosti preko dva miliona, SIPA i Uprava. Kaže, nije to



ovako nikad bilo, rekoh sad je ovako, ja radim po zakonu. Kaže on meni, ma znate, ja sam kasnije

bio ono kad se salavi dan kineski dražve, on je mene zvao. Meni je bila čast, vidite kako je to samo

lijepo bilo. I on ovaj kaže, moram vam nešto reći, rekog gospodine sve što mislite da vam možemo

pomoći stojimo vam na raspolaganju, a ovo će se sve završiti po zakonu, a onda mu ja reknem, a

to je vrijeme uhapšen njihov direktor obavještajne sužbe, kineske, bar je u medijima tako pisalo,

da on, da njegova porodica, vi znate kako u Kini, oni imaju hiljadu članova, a onda su pokrali 100

milijardi, i ja njemu to spomene. Rekoh čestitam vam na tome, rekoh svaka čast i on meni

potvrđuje da je to tačno. Reko i ja branim svoju dražva i on je meni pružio ruku i rekao svaka čast.

Dakle, mi nemamo niprotiv kojeg vašeg državaljanina ništa ali njima je knjigovođa čovjek koji je

njima muvao kako kažu ljudi i krade tako da i oni učestvuju u izvršenju djela, on je meni bio

zahvalan ali zante šta mi kaže. Ima jedan visokopozicionirani službenik Uprave koji reketira naše

državljane, a znate bilo je hiljade Kineskih državljana koji su trgovali. Ja njemu kažem hoće te li

nam reći, kaže poslat ću vam ja pismo. Dođe pismo, sakriju ga lijevo, desno, a poslije dođe na

pravu adresu. Zdravko Cjetinović. Taj Zdravko radi još tamo i hoće da bude još viši da bi kupio

ovu zgradu, hoće da naprave još jedan, isto kao ona akcija što ne smijem pominjati ime, to je samo

nastavak načina vršenja krivičnog djela, to sam neku noć rekao na.

DAMIR ARANUT

Je li imate pitanje gospidne? Gospođo Čolo izvolite.

ALMA ČOLO

Ja bih malo da usmjerim, vi ste radili u Upravi za indirektno oporezivanje, na kojoj poziciji, možete

li mi reći?

DAMIR ARNAUT

Mikrofon samo, molim vas. Ponovite nam samo, molim vas.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Šef odsjeka za provedbu propisa u regionalnom centru Tuzla u Upravi za indirektno oporezivanje

Bosne i Hercegovine.



ALMA ČOLO

Dobro, do kada, kad ste otišli u penziju?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Isključen mikrofon....

ALMA ČOLO

Mene interesuje kakov je vaše viđenje, znači situacije u Upravi za indirektno oporezivanje

neovisno o kojem konkretnom slučaju. Znači za vrijeme dok ste vi radili vidjeli sam u medijima

da ste tvrdili da ima određenog kriminala da ima određenih koruptivnih afera ljudi koji rade u

Upravi za indirektno oprezivanje, da time nastaje šteta po ekonomiju Bosne i Hercegovine po

ostavrivanju ubiranja indirektnih poreza. Interesuje me vaša percepcija situacije sada, da li je sada

situacija bolja, da li sada Uprava za indirektno oprezivanja i ljudi koji rade u Upravi za indirektno

oporezivanje poštuju propise ove zemlje, da li je naš budžet zaštićen tako što oni zakonski ubiru

poreze i rade sve po zakonu ili je situacija po vašoj percepciji drugačija?

MEHEMDALIJA OSMIĆ

Ja sam bio šef 50 ljudi, mladih ljudi. On je bio podjeljen u tri grupe i tako dalje. Prije jedno tri,

dobit ćete odgovor odmah, prije jedno tri mjeseca iz tog mog odsjeka privremeno je uhapšeno

sedam ljudi. Uhapšen zbog kriminala, znači ona SIPA-a s kojom su radili više nije mogla durati

pa je otišla da ih pohapsi, eto takvo vam je stanje. Odgovoriti ću vam još gospođo, situacija u

Upravi je takva, kad sam ja predložio nekim ljudima da podnesu krivičnu prijavu protiv nadležnih,

ne bih pominjao imena, a znamo tačno zbog čega, zbog nečinjenja, ne rade ništa, da to urade što

vi govorite da se zaštiti država, budžet, ovo i ono.

DAMIR ARANUT

Možete pominjati imena ako se o tome ne vodi sudski postupak.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa vodit će se....



DAMIR ARNAUT

Ako se ne trenutno ne vodi. Ako se radi o pitanjima o kojima se vodi sudski postupak, možete.

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Ne mogu vam reći gospodine zato što se po drugom osnovu vodi postupak, pa ne bih da kvarim

ništa. Brzo ćete vi to saznati, izaći ću ja ponovo pa ću reći u medije, onda mi ne može niko reći ne

smiješ reći. Govorio sam ja gospođo i imena. Samo da završim da gospođi kažem. Znači gospođo

situacija je katastrofalna. Znate zašto, nema sankcije. Gospođo njima je nerad pravosudnih

institucija vjetar u leđa. Ko god počini krivično djelo to je, to jednostavno, znate kako se završava.

De vi mi kažite,  da li se vodi protiv koga postupak za ove sve godine. Nema.

DAMIR ARNAUT

Gospodine Borenoviću.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Evo jedno pitanje, mislim da smo dovoljno dobili inforamacija, nešto što je van bilo kojeg

predmeta, tiče se aktuelene situacije, vi ste bili predsjednik sindikata u Upravi, osam godina na

računima Uprave za indirektno oporezivanje stoji 38 milona 900 hiljada maraka za izgradnju

odnosno kupovinu poslovnog prostora Uprave. Prije nekoliko mjeseci je na čudan način završen

jedan javni poziv koji, u kojem se javila samo jedna firma i ponudila zgradu za UIO po

nevjerovatnom, za mene skandaloznom iznosu za nevjerovatnih 100 miliona konvertibilnih

maraka. Vi imate saznanja radili ste u Upravi, vi imate informacije vidim da umalom prstu baratate,

zašto osam godina uprava nije riješila pitanje izgradnje ili kupovine prostora kad je već imala

četrdeset milinona, mislim da se mogla napraviti pa mislim bolja zgrada od ove sada i zašto se

tako dugo čekalo i kakvo je vaše mišljenje o ovoj skandaloznoj ponudi od 98 miliona i 500 hiljada

maraka, koja je tri puta skuplja od ove koja je odobrena i na koju je trebalo da računa uprava?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Vidite, ja ovo malo prije kad sam rekao, nastavak, oni ustvari rade kao što su i ranije radili. Tako

su oni krali i ranije pare, uzmite samo zgradu Vlade Republike Srpske.



BRANISLAV BORENOVIĆ

Hajte ovo sada.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Čekajte, ja vam dajem primjer. Evo ja ću vam reći, kad sam ja bio šef Džakula Miro i ja smo se

sastajali skoro svaki drugi dan, a znate zašto? Bilo je puno akcija, ja sam tražio njegovu podršku,

on je bio direktor, ja tu nemam rijeći, ali je i on imao svoj cilj, a i ja sam imo svoj cilj. On je htio

da se sačuva od gorana, a ja sam imo cilj da dokažem da može funkcionisati Bosna i Hercegovina

i dokazo sam, da odmah raščistima. Nek pokaže neko drugačije, u to vrijeme bilo je govoreno o

zgradi. Napravljena je zgrada u Tuzli, Mostaru i tako dalje. U Tuzli je bila 6 miliona i 100 hiljada,

čini mi se u Mostaru bilo je 900 hiljada pa opet 2 miliona i tako dalje, nečasno gdje su te pare

otišle. E gledajte sad, tad je bilo govora gospodine, niko ni u snu nije pomislio četrdeset miliona,

a kamo li 100 miliona, nije. Kasnije šta je rađeno iza, sad sam ja saznao šta je rađeno iza pripremalo

se za određenu osobu, za određenu zgradu i tako dalje. To je tačno. Samo, da vam kažem, tu

vinovnika ima više od onih koji se spominju. Ima njih podosta koji bi to tako da rade.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Možete reći slobodno. Možete reći koji...

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Pa to vi, ne vi lično, vi se bavite sa time, to je vaš posao. Ministarsko vijeće, koliko ja znam treba

da donese odluku. Ja ću vam reći. Da oni donesu tu odluku pa ćete izvući zaključak. Ja bih podnio

krivičnu prijavu protiv svih članova ministarskog vijeća, koji dignu ruku. Možda ću to i uraditi.

Ovo je moja država. Ne može sto miliona, ne treba sto miliona. Ja znam koliko upravi treba, koliko

joj treba kancelarija, koliko joj treba... Oni su rekli da treba prostor za magacinski prostor koji

košta 400 maraka po kvadratu, da bude pet hiljada kvadrata. Za šta? Ja sam oduzimo robu, izvinite,

ne ja, da ne bude ja, ja, ja, ja. Slušajte, mi smo oduzimali robu. Prvo nije ekonosmki isplat ivo da

takav prostor bude na jednom mjestu. On mora biti pored regionalnih centara i tu da se to skladišti.

Zatim, druga stvar da bi vi uradili nešto, to napunili, morate raditi nešto, a oni ne rade. Mehmedalija

Osmić sa svojim momcima i SIPA-om i tako dalje radio pa su magacinski prostori bili puni u

državi pa meni kažu – Mehmedalija stani. Pa nisam ja sam, to radi ekipa ljudi. I iz Republike



Srpske i iz Federacije. Ponavljam ovaj se dio rukama što govorim, mi smo vako bili, a ovi su sad

vako. Lelemudaju. Izvinite, izvinite, molim vas.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Dobro i evo i za kraj. Tačno je, 2012. je odobren 25 miliona za zaista respektabilan prostor za

Upravu za indirektno oporezivanje. To se povećava na 37 miliona 2013. godine i evo vidite dokle

smo došli, potpuno ste u pravu. Da li vi imate stav da je tačno da u periodu 2013, 2014, 2015.

tadašnji gradonačelnik Banja Luke, najmanje bitno kako se zove, nudio besplatno zemljište Upravi

za indirektno oporezivanje da izgradi objekat?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Jeste, jeste. To je meni, to je, a zašto sam ja pomenuo Džakulu. U ono vrijeme kad je situacija bila,

hajmo reć, normalna, kad su, kad su, ja sam dobitnik najvećeg priznanja uprave, grb uprave, gdje

tamo piše Mehmedaliji Osmić za vođenje sindikata, za borbu protiv korupcije i vraćanja ugleda

Uprave poslije ovog kojeg ne smijem pomenuti. Zato sam ja dobio, tačno sad su se vratili veći

nego onaj kad je bio što ga ne smijem spomenuti. Gospodine to što vi govorite potpisat ću i bit ću

svjedok, nije bilo zato što smo Džakula i ja kad smo radili izuzetno sarađivali, ko je kakve interese

imao to je druga stvar, ali su rezultatati bili vidljivi. Razumijete me, kasnije je to bilo porušeno. I

evo imamo ovo danas, gospodo ovi što rasturaju ovo rade zato što su opljačkali državu i zato što

se plaše zatvora, zato što se plaše Mehmedalije, plaše se drugog nekog Gorana, plaše se toga, plaše

se istine. Problem ove države je istina, svi lažu izmišljaju, lažu i tako dalje, vrijeđaju druge samo

da bi skrenuli pažnju s toga. Snimaš ovo, dobro je što se snima, razumijete i stojim iza ovoga.

Država može funkcionisati ako imamo valjan pravosudni sistem, sve institucije i da nema pritisaka

na njih. Pa evo postavljam pitanje predsjednik Visokog sudskog i tužilačkog vijeća u kojeg se

Goran kleo, ja sam mu rekao on će te srušiti. Savjetnik, neću pominjati, a ja smijem. Znate svi, vi

ste rekli ne treba i ne treba ali razumijete, a gdje treba ću kazati.

DAMIR ARNAUT

Gospodine nismo rekli da ne treba, možete pominjati sve oko ćega se ne vode krivični postupci.



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ma bit će postupci, biće, biće, nemojte se vi sikirati. Pa biće ovo država itekakava i Republike

Srpske da ne govorim dalje znate vi šta ja mislim. Dakle, gosopodo, gospodine što ste vi postavili

pitanje to je tačno, ja vam odgovorio, e to vam je odgovor. Ja sam neko večer na jednom ovaj

mediju reko, ovo reko što je napravio ili je budala što će popisati ili namjeren da ode u zatvor.

Gospodo to nama ne treba, prvo to, drugo onaj što je vještaci što su radili oni su neki od njih

prijatelji sa cvjetinovićem. Šta mislite šta hoće cvjetinović? Da se još više obogati, on živi tamo

ima svega i svaćega, gospodo ja bi ovo mogao pričati do sutra da vi mene, postavite pitanje da bi

se ovo završilo.

DAMIR ARNAUT

Gospodine Helez ima pitanje, izvolite.

ZUKAN HELEZ

Ja sam primijetio gosodine da ste rekli u izlaganju jednu stvar koja se tiče vrha pravosuđa, ako

sam dobro, možda griješim. Rekli ste da je Goran Salihović pošto je bio vaš prijatelj da je radio na

tome da bude, da dođe sa mjesta glavnog tužioca za predsjedika sud, je li tako? I rekli ste da je

napravio prijavu ili predmet gospođi Meddžidi Kreso i ako je to tako da li je njemu bilo politička

podrške da to uradi?

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Isključen mikrofon....

DAMIR ARNAUT

Mikrofon samo, mikrofon molim vas, mikrofon. Hvala vam!

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Tu je bilo više strana gospodine i sad Gorana je trebalo svrgnuti na svaki način. Ako vi napravite

svađu između predsjednika suda i glavnog tužioca, znate li vi šta to znači. Ona oni koji su donijeli

to, to kanalištu da njima ide u korist. To je tako napravljeno, nije to napravljeno. Znate šta je Goran,



bio je podložan da kaže, de uradi  ovo biva mi se ne slažemo, mi ga rušimo i onda su tako stvarane

afere. Mislim da me razumijete, dakle. Recite, evo ja ću stati ako on rekne.

DAMIR ARNAUT

Ne, ako ste završilim, slobodno stanite. Mislim da gospodin Borenović ukazuje da trebamo

privoditi kraju jer ćemo izgubiti kvorum. Mogu li ja samo još jedno pitanjen, da se vratimo na ovo

i evo vezano za ovo što je gospodine Helez rekao ovaj, dakle istakli ste da je glavni tužitelj, bivši

glavni tužitelj Bosne i Hercegovine imao bliske kontakte sa ljudima koji su u tom trenutku jel i još

uvijek obnašaju značajne javne funkcije u ovoj zamlji. Da se na tim sastancima pričalo o

potencijalnim istragama ili nedostatku istih uglavnom o potnecijalnik krivičnim djelima.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Tačno.

DAMIR ARNAUT

Da su, rekli ste između ostalog da su i ti političari tražili informaciju o glavnog tužitelja, da je on

sam volontirao te informacije.

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Tačno on je recimo, kad se sastanu Znate šta je njemu bio problem.

DAMIR ARNAUT

A možete li reći konkretno moji političari, mislim evo svo vrijeme vas upozoravam da ne govorit

o nečemu o čemu se vodi sudski postupak, a kad vas pitam o nečemu o čemu se ne vodi sudski

postupak...

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Slušajte gospodine, ja ću vama, a vi to znate dobro, a vi, vi pošteno znate svi su željali tužioca

pored sebe, svi. E ovo sam ja rekao, a vi znate ko su svi. Nema onoga hajte napravite, hajde recite

mi jedog koji je rekao nemoj on je moj, nediraj ga, on je ovo, on je ono. Ne možete provesti bez



petlje, bez da si čist, bez da ti je zakon u rukama, bez da je jednostavno sistem odvojen, pravosuđe

da radi, ništa.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Evo ja ću vam reći ja sam predsjednik jedne političke stranke, nikad u životu nisam sjeo ni sa

jednim predsjednika suda, niti tužiocem niti imam namjeru.

DAMIR ARNAUT

Upravo se o tome radi.

BRANISLAV BORENOVIĆ

Kažete svi, onda se i ja prepoznam tu.

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Gospodine kad ja, vi ste uzeli sebe za primjer i imate pravo na to ali ne bih s vama ulazio u dijalog,

prihvat ću to što kažete, eto nisu svi iz razloga što ću vam na kraju reći da ipak postoji tako nešto

i nećemo o tome diskutovati jer ne želim jer vas poštujem, ja vas poštujem i ne bi ulazi u dijalog i

gdje god vidim da bi došlo do problema ja ću se povući jer problemi nam ne trebaju, a da ga

riješimo, ne možemo,

BRANISLAV BORENOVIĆ

Zašto to govorim.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ma dobro ste vi rekli, vi recimo sad, mislite da sam ja sad bilježio ovaj jeste, ovaj nije....

BRANISLAV BORENOVIĆ

Znate kada kažete svi, onda se i ja pitam pa jesam li i ja.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ne morate gospodine, nije to baš tako.



ZUKAN HELEZ

Borenoviću, dozvoli. Pa nije, gledajte ja mogu da želim da imam za prijatelja tužioca ali kao

predsjednik druge političke stranke, to je do ovih ljudi, do tužioca, to je u njegovom nekakvom

kodeksu da neda da neko od političara upravlja sa njim jer znači svaki kriminalac želi da dođe do

glavnog tužioca i predsjednika suda. Do njih je da to sprijeće i da, znači on pravi krivično djelo.

MEHEMDALIJA OSMIĆ

... /isključen mikrofon/...

DAMIR ARNAUT

Mikrofon samo, molim vas.

MEHEMDALIJA OSMIĆ

Ja kad sam reko gospodine Borenoviću svi ja nisam mislio da predstavnike stranaka i ovih i onih,

baš na njega, ovoga. Znate vi kako, vi to bolje od mene znate kako se vrhovi stranaka popunjavaju.

Neću o tome da razmišljam uopće, ne zanima me. Ja stojim iza onoga što sam rekao, kraj jer sam

viđao tamo ljude, i to uopšte nije bitno. Gospodin je govorio umjesto mene, recimo bio je jedan

gospodin, stalno ručali i mene zvali, lijevo – desno, nije prošlo dva mjeseca protiv gospodina se

pokreće istaga i tako dalje, bio je dakle na vrhu.

DAMIR ARNAUT

Hajd ovako, jeste li to primjetili kod prethodnog glavnog tužioca, jeste li to primjetili kod

nasljednice gospodina Salihovića, dakle pitam vas da li mi ovdje imamo sistemski problem koji

treba sistemski rješavati ili mislite da u tom konrketnom slučaju taj tužilac gospodin Salihović

imao potpuno pogrešnu ocjenu, sam on, to pitam.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Gospodine, gopsodine, sad ću vam to odgovoriti. Opet neću pominjati imena, postoje pojedini

ljudi određene nacionalnosti, to nema veze s naciom, ali su im dostupen informacije koje

jednostavno ne dozvoljavaju da se, evo neku većer je bilo na nekom mediju, da se pokrenu

podnesen izvještaj o krivičmom djelu se zaustavlja. E sad, mi nemamo, odgovrit ću vam



konkrento, sud, bolje rećeno sudove, tužilaštva koja mogu da odgovore na sve probleme ove

države, nemamo.

DAMIR ARANUT

To nam je jasno, zbog toga imamo istražnu komisiju, pokušavamo doći do odgovora kako to

popraviti. Ja vas pitam da li ste vi sistemski problem u smislu pretjeranog kontakta između

političara i nosioca pravosudnih funkcija kao generalni problem u ovoj dražavi ili je to bio

izolovani slučaj?

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ma ne to je bio i generalni i ogroman problem. Ova komisija, slušajte, vi sad što radite ja vama

pričam vi meni postavite, tako radimo nešto, a ja mislim da se radi dobro ako se bude išlo dalje.

Ja sma dva puta dolazio pred nekakvim komisijama i na kraju završilo, nemojte me pogrešno

shvatiti, ja nisam ovdje došao da, ne interesuje me kako vi radite, same vaše namjere su mi bile

dovoljne da dođem da priča sa vama. Šta ćete vi uraditi i hoće li mi o vamo pričamo kao što sad

pričamo, to je vaše to, ja sam od sebe dao. Ja sam uradio jedan veliki predmet, dva, uradio sam

predmet koji sada ne smijem da pominjem, ali kao pomenem onaj prvi predmet opet je vezan za

ovaj drugi i gledajte sad, ja sam to radio, razumijete me. Ja sam to uradio, ja sam za to zarađivao

platu, ja ne znam opet ako pogledate auta drugo. Dakle, nemojte me pogrešno shvatiti, gospodine

mi moramo neke stvari početi iz početka. To je upravo kad ste me vi pitali, vaš posao....

DAMIR ARNAUT

Hvala vam gospodine Osmiću, izgubit ćemo kvorum, u svakom slučaju ja vam se zahvaljujem na

iscrpnom svjedočenju, na saradnji. Pozivam vas da svu dokumentaciju koju imate za koju mislite

da bi bila korisna Komisiji da je dostavite.

MEHEMEDALIJA OSMIĆ

Ma imate vi to sve u institucijama, nađite načina da uđete i dobit ćete gdje se šta krije.

DAMIR ARNAUT

Zahvaljujem vam se još jednom na svjedočenju.



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Ja se vama zahvaljujem što ste slušali. Nemojte mi zamjeriti ako sam nekad bio mislim. Mislim

da me shvatate. Gospodine predsjedavajući ja sam imao najviše problema s vama, ali eto dobro je.

DAMIR ARNAUT

Bilo je korisno, ali eto moj posao ja da usmjeravam. Naravno da vas razumijem, u svakom slučaju

vam se zahvaljujem, zaista je bilo ovaj vrlo korisno.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

Evo ovako samo šta vam mogu reći ja radim, planiramo još nešto da radimo, o tome ne želim

govoriti jer nisam stao, gospodin Borenović je dobro uočio jednim pitanjem koje mi je postavio,

dakle i vi ste, ukoliko smatrate da vam mogu nešto pomoći, stojim vam na raspolaganju.

DAMIR ARANUT

Kao što sam već rekao stoji otvoren poziv da nam dostavite dokumentaciju za koji smatrate.

MEHMEDALIJA OSMIĆ

E to ne vjerujem da ću vam dostaviti rekao, sam vam, imate tamo, nađite načina da i da dođete, jer

vi ste ipak vlast.

DAMIR ARANUT

Sve jasno, hvala vam. Zaključujem drugu tačku dnevnog reda, i sada treća tačka dnevnog reda,

razno, tekuća pitanja. Evo još jednom podsjećam sve članove komisije dakle da mogu dostaviti

prijedloge za nacrt izvještaja ove Komisije ukoliko smatrate potrebnim, takođet podjećam da

moćete postaviti, sve smo ove zaključke već donijeli, postavljati pitanja svim onima koje smo

saslušali pred ovom komisijom ukoliko su vam potrebne neke dodatne informacije, dostavite mi

bilo emailo, bilo na listu papiru ja ću to naravno proslijediti dalje na te adrese i imat ćemo iduću

sjednicu, pratit ćemo sjednicu doma. Zaključujem..



MEHMEDALIJA OSMIĆ

Predsjedavajući, izvinite što ja sad prekidam, vjerovatno imat ćete komentara na sve što sam vam

govorio. Slušajte me dobroj, gledam vas ovako, nek pričaju šta hoćem ionako se svašta priča.

DAMIR ARANUT

Hvala vam još jednom.
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